
سرمایه گذاری میلیاردی غول غذایی در 
مکزیک

شرکت مواد غذایی نستله، یک میلیارد دلار در مکزیک سرمایه گذاری خواهد کرد تا تولید محصولات 
مختلف را افزایش دهد.به گزارش ایسنا، غول مواد غذایی سوییسی نستله، طی مدت سه سال آینده، 
این ســرمایه گذاری را انجام خواهد داد تا فعالیت های خود را در این کشــور افزایش دهد.فائوستو 
کاســتا، مدیر کل نســتله مکزیک گفت: این فرصتی عالی برای تقویــت اعتماد به مکزیک، دولت 
این کشــور و فرصت های بزرگی است که مکزیک به کل جهان ارائه می کند.کلودیا شینبام، رئیس 
جمهور مکزیک، اظهار کرد: این سرمایه گذاری، بخشی از برنامه دولت این کشور است که هدف آن 
جایگزینی واردات چین در کشــور با تولید داخلی برای تقویت بازارهای مکزیک و آمریکای شمالی 
اســت.رویترز گزارش کرد اعلام این خبر چند روز قبل از ضرب الاجل تعیین شــده دونالد ترامپ، 
رئیس جمهور ایالات متحده صورت گرفته، که تهدید کرده است از روز شنبه، اول فوریه، بر واردات 
از مکزیک به ایالات متحده، تعرفه های ۲۵ درصدی اعمال خواهد کرد. مکزیک به عنوان بزرگترین 
شریک تجاری، ۸۳ درصد از کل حجم صادرات خود را در سال ۲۰۲۳ به ارزش بیش از ۴۹۰ میلیارد 

دلار داشته است.

خودرو برقی جدید و ارزان هوندا در راه 
است

خودرو برقی جدید و ارزان هوندا در راه است
شرکت خودروســازی هوندا موتور ژاپن قصد 
دارد تا اوایل سال ۲۰۲۶، یک خودروی برقی 
کوچــک را با قیمت کمتر از ۳۰ هزار دلار، در 
آمریکای شمالی عرضه کند.به گزارش ایسنا، 
روزنامه نیکی ژاپن گزارش کرد که هوندا، این 
مدل ارزان  قیمت را بــه صورت محلی تولید 
خواهد کرد و آن را به عنوان بخشــی از سری 
خودروهای برقی آینده خود و با عنوان هوندا 

سری صفر، عرضه می کند. البته این شرکت، هنوز هیچ تصمیمی درباره عرضه این مدل در آمریکای 
شمالی، نگرفته است.دومین خودروساز بزرگ ژاپن در افزایش فروش خودروهای باتری دار، سرعتی 
نداشته است و از رقبای آمریکایی، اروپایی و چینی از جمله تسلا، فولکس واگن و بی وای دی، عقب 
مانده اســت.بر اساس گزارش رویترز، هوندا در تلاش اســت تمام فروش خودروهای جدید تا سال 
۲۰۴۰، خودروهایی با انرژی باتری و سلول سوختی باشد. این شرکت متعهد به فروش ۱۰۰ درصدی 
خودروهای بدون آلایندگی در آمریکای شــمالی تا ســال ۲۰۴۰ شده، اما نشان داده که در صورت 

کاهش تقاضا برای خودروهای برقی، روند مذکور را تغییر خواهد داد.

معاون فاوای بیمه مرکزی اعلام کرد: اخیرا پیشــنهادی از سوی بیمه مرکزی برای 
ایجاد دسترســی به سرویس پلیس جهت تسریع در فرایند صدور بیمه نامه شخص 
ثالث و اعمال تخفیف روی پلاک، مطرح شده و پلیس نیز وعده داده که دسترسی 
به این ســرویس را برای بیمه مرکزی محقق کند، اما هنوز این وعده عملی نشده 
اســت.به گزارش ایسنا، چندی پیش دسترسی برخط شرکت های بیمه به سرویس 
اســتعلام تاریخچه پلاک با کد رهگیری، به منظور انتقــال تخفیف بیمه نامه های 
شــخص ثالث قطع شده بود که در روزهای اخیر این اختلال برطرف و شرکت های 
بیمه دیگر برای دریافت اســتعلام تاریخچه پلاک و صدور بیمه نامه شــخص ثالث 
مشــکلی ندارند.در حال حاضر، فرایند استعلام تاریخچه پلاک در دو مرحله انجام 
می شــود. مرحله اول از طریق پلتفرم های آنلاین خارج از بیمه مرکزی در اختیار 
عموم مردم اســت و مرحله دوم از طریق ســایت بیمه مرکزی در اختیار شــرکت 
های بیمه قرار گرفته اســت. مرحله اول این استعلام نیز می تواند در اختیار بیمه 
مرکزی قرار گیرد تا با ارائه آن به شــرکت های بیمه، در زمان مراجعه افراد برای 
خرید بیمه نامه به صورت برخط و مســتقیم انجام گیرد؛ پیشــنهادی که از سوی 
بیمه مرکزی به پلیس مطرح شــده و پلیس نیز وعده داد که این ســرویس را به 
بیمه مرکزی بدهد.صادق کیان - معاون فاوا بیمه مرکزی - در گفت وگو با ایسنا، با 
تشــریح طولانی بودن فرایند دریافت استعلام تاریخچه پلاک جهت اعمال تخفیف 
در بیمه  نامه شــخص ثالث گفت: در رابطه بــا تاریخچه پلاک، موضوع از این قرار 
اســت که ابتدا افراد به پلتفرم های آنلاین از جمله پلیس من و قبضینو مراجعه و 
پس از پرداخت هزینه ای مشــخص، استعلام تاریخچه پلاک را با یک کد رهگیری 
دریافــت می کنند. پس از آن با مراجعه فرد به شــرکت بیمه و ارائه کد رهگیری، 
اســتعلام توسط شرکت بیمه اصالت سنجی می گردد و اقدامات لازم جهت انتقال 
تخفیفات فرد انجام می گیرد.استعلام دو مرحله ای با شرایط فعلی؛ فرایندی زمان 
بر است وی اظهار کرد: از آن جا که شرکت بیمه برای انتقال تخفیفات به تاریخچه 
پلاک نیاز دارد، در گذشــته بیمه گذاران متقاضی انتقال تخفیف حضوراً به مراکز 
شــماره گذاری پلیس مراجعــه و به منظور ارائه به شــرکت بیمه مبادرت به اخذ 

اســتعلام کاغذی ممهور به مهر پلیس می کردند. هنوز هم در صورت اختلال 
در ســرویس اســتعلام تاریخچه پلاک از ســمت پلیس، بیمه گذاران مجبور 
بــه مراجعه حضوری هســتند. در روزهای اخیر، اختلال در اســتعلام مذکور 
برطرف شــده و نیازی به مراجعه حضوری به مراکز شــماره گذاری نیســت؛ 
لیکــن این کــه فرد باید به اســتعلام تاریخچه پــلاک در پلتفرم های آنلاین 
مراجعه و کد رهگیری دریافت کند و آن را به شــرکت بیمه ارائه دهد فرایند 
را طولانی می کند.ســایه روشن یک پیشــنهاد و وعده پلیس معاون فاوا بیمه 
مرکــزی با ارائه توضیحاتی در رابطه با پیشــنهاد به پلیــس برای اتصال بیمه 
مرکزی به ســامانه پلیس گفت: اخیرا، پیشــنهادی از ســوی بیمه مرکزی به 
پلیس ارائه شــده که بر اســاس آن علاوه بر دسترســی های قبلی، دسترسی 
بیمه مرکزی به ســرویس دیگری فراهم شــود تا در نتیجه آن اشخاص دیگر 
ملزم نباشــند به ســراغ پلتفرم ها رفته و کد رهگیــری را دریافت کنند.کیان 
گفت: به عبارت دیگر در این شــرایط، شــخص به شــرکت بیمه  مراجعه می 
کنــد و شــرکت بیمه اســتعلام لازم را انجام می دهد، یعنی یــا نیاز به انجام 
فرایند دو مرحله ای نباشــد یا حداقل هر دو مرحله توســط شرکت های بیمه 
از طریق ســایت بیمه مرکزی قابل انجام باشــد.  وی تصریح کرد: درخواست 
بیمــه مرکزی از پلیس پیشــنهاد فوق بود و پلیس نیــز قول داد که طی دو 
هفته این ســرویس را به بیمه مرکزی ارائه دهد اما هنوز دسترســی سرویس 
مذکــور که در جهت  کاهش معطلــی مراجعه کنندگان بــرای دریافت بیمه 
نامه شــخص ثالث و اســتفاده از تخفیف پلاک اســت، محقق نشده است.این 
مقــام بیمه مرکزی در پایــان اظهار کرد: در صورت تحقق قــول پلیس، این 
ســرویس یک ســرویس بهینه خواهد بود که موجب می شــود فرایند انتقال 
تخفیف در کم ترین زمان ممکن انجام شــود. از آنجایی که این دسترســی به 
برخی از پلتفرم ها داده شــده، اگر به بیمه مرکزی نیز داده شــود، بی شــک 
فرایند اســتعلام گیری برای صدور بیمه نامه شــخص ثالــث و اعمال تخفیف 

روی پــلاک افراد در زمان کمتری صورت می گیرد.

روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی و صبح ایران
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سخنگوی وزارت امور خارجه در پیامی سال نو چینی را تبریک گفت و نوشت: پیوندهای مستحکم دوستی بین ایران و چین به تقویت هرچه بیشتر روابط منجر 
خواهد شد.به گزارش خبرگزاری مهر، اسماعیل بقائی، سخنگوی وزارت خارجه همزمان با فرارسیدن سال نو چینی )فاصله ۲۱ ژانویه تا ۲۰ فوریه( با انتشار 
نوشته ای کوتاه در حساب کاربری خود در شبکه ایکس )توئیتر سابق( این سال را تبریک گفته و نوشت: سال نو چینی مبارک! سال نو چینی را به مردم و دولت 
چین تبریک می گویم. در سال مار - که نماد خرد، فراوانی و مکنت است - برای مردم چین صلح، رفاه و خوشبختی آرزو می کنیم.سخنگوی وزارت خارجه در 
ادامه نوشــت: اطمینان داریم که پیوندهای مســتحکم دوستی بین دو ملت موجب استمرار و تقویت هرچه بیشتر روابط و همکاری های ایران و چین در همه 

عرصه هایی که منافع متقابل دو ملت را تأمین کند، خواهد شد.

www.sobh-eqtesad.ir

بقایی: پیوندهای مستحکم بین ایران و چین به تقویت هرچه بیشتر روابط 
منجر خواهد شد

info@sobh-eqtesad.ir

بازار آسیا صعود کرد

شاخص های سهام بزرگ منطقه آسیا اقیانوسیه در معاملات روز چهارشنبه، 
تحت تاثیر داده های اقتصادی اســترالیا، به سطوح بالاتری صعود کردند.به 
 )ABS( گزارش ایسنا، سرمایه گذاران داده های منتشر شده اداره آمار استرالیا
را که نشــان می دهد تورم در استرالیا به ۲.۵ درصد افزایش یافته است مورد 
ارزیابی قرار دادند و عمده بازارهای آسیا، روند صعودی پیش گرفتند.مارکت 
گزارش کرد شــاخص های ســهام بزرگ در منطقه آسیا-اقیانوسیه، عمدتا 
افزایش یافتند؛ شاخص نیکی ۲۲۵ ژاپن در ساعت سه و ۲۷ دقیقه صبح به 
وقت اروپــا، ۰.۵۰ درصد افزایش یافت و در حال حاضر صعود ۰.۷ درصد را 
ثبت کرده اســت. شاخص سهام استرالیا در ساعت سه و ۲۸ دقیقه صبح به 
وقت اروپا ۰.۹۴ درصد رشــد کرد و اکنون با ۰.۷ درصد افزایش به ۸,۴۵۵.۷ 
رســیده اســت، بازارهای کره جنوبی، هنگ کنگ و چین به دلیل تعطیلات 
بســته بودند.ســرمایه گذاران همچنین در زمان معاملات صورتجلسه های 
منتشرشــده بانک ژاپن )BoJ( در مورد سیاست های پولی را مدنظر دارند؛ 
بانک مرکزی ژاپن برای رویارویی با مشکلات اقتصادی، روز جمعه، نرخ بهره 
خود را به ۰.۵ درصد افزایش داد که بالاترین ســطح در ۱۷ سال اخیر است.

فعالیــت تجاری ژاپن در ژانویه اندکی بهبود یافت، اگرچه بخش تولید آن از 
خدمات عقب ماند. در همین حال، دلار در اولین هفته روی کار آمدن دونالد 
ترامــپ، رئیس جمهور ایالات متحده و تهدیدهای وی برای اعمال تعرفه های 
گسترده و سایر تغییرات سیاستی و همچنین تزلزل اعتماد بخش خصوصی 
و شــاخص مصرف کننده ایالات متحده در ژانویه، نوسان پیدا کرده است.بر 
اســاس گزارش بریکنیگ نیوز، دلار در برابر یــن ثابت بود و  ۱۵۵.۶۱۵۵۰ 

ین، معامله شد.

رئیس اتاق اصناف تهران تشریح کرد

جزئیات برگزاری نمایشگاه 
بهاره در تهران

رئیس اتاق اصناف تهران با بیان اینکه نمایشــگاه بهاره از ۸ تا ۱۷ اسفند 
ماه در پنج نقطه تهران برگزار خواهد شد، گفت: در این نمایشگاه، متناسب 
با نوع کالا پنج تا ۳۰ درصد تخفیف روی کالاها اعمال می شود.حمیدرضا 
رستگار در گفت وگو با ایســنا، اظهار کرد: هر سال نزدیک به پایان سال، 
برنامه ریزی های لازم برای برگزاری نمایشگاه های بهاره صورت می گیرد تا 
هم تولیدکننده و توزیع کننده و هم مصرف کنندگان بتوانند از این شرایط 
برای عرضه مستقیم از تولید به مصرف و قیمت تنظیم بازار و خاص استفاده 
کنند.به گفته وی امســال حدود ۱۸ اتحادیه فعال در حوزه کالاهای مورد 
نیاز در سال نو و ماه مبارک رمضان که با ایام پایان سال تقارن پیدا کرده، 
در جلسه مشــترکی حضور پیدا کردند و مقرر شــد صنوفی که آمادگی 
دارند در حوزه کالاهای اساسی، آجیل، خشکبار، پوشاک، کیف و کفش و 
غیره در نمایشگاه حضور پیدا کنند.رئیس اتاق اصناف تهران با بیان اینکه 
نمایشگاه بهاره از هشتم تا هفدهم اسفند ماه در پنج نقطه تهران در شرق، 
غرب، شمال، جنوب و مرکز تهران از جمله در مصلی، فرهنگسرای اشراق و 
فرهنگسرای خاوران برگزار خواهد شد، گفت: در این نمایشگاه، متناسب با 
نوع کالا پنج تا ۳۰ درصد تخفیف روی کالاها اعمال می شود. نرخ قیمت ها 
روی کالاها درج خواهد شــد و بازرسان اتاق اصناف هم به صورت مستمر 
در بازار حضور خواهند داشت.وی با بیان اینکه مهم ترین شاخصه نمایشگاه 
بهاره این اســت که فقط کالاهای تولید داخل در آن عرضه می شــود، در 
پاسخ به سوالی درباره شــرایط برگزاری حراج در آستانه نوروز، تصریح 
کرد: حراج آیین نامه و قانون مشخصی دارد و کسانی که می خواهند حراج 
برگزار کنند باید حتما قبــل از آن به اتحادیه مربوطه مراجعه کنند تا بر 
اســاس تصمیم اتحادیه و کارشناســی آن ها، نوع حراج و مبلغ آن تحت 
نظارت و حراج واقعی باشــد. به طور کلی این امکان قانونی وجود دارد و 

برخی از آن استفاده می کنند تا بتوانند کالاهای خود را به روز کنند.

وزیر خزانه داری آمریکا تایید شد
اسکات بسنت با ۶۸ رای موافق در برابر ۲۹ رای مخالف، به عنوان وزیر خزانه داری 
در ســنای آمریکا تایید شــد تا این مدیر صندوق تامینی، مهم ترین شغل مالی 
دولــت جدید را برای پیش بردن برنامه اقتصادی بلندپروازانه ترامپ، به دســت 
بگیرد.به گزارش ایسنا، بسنت ۶۲ ساله، در مقام وزیر خزانه داری، با چالش هایی 
ازجمله رفع محدودیت بدهی فدرال و همکاری با جمهوری خواهان کنگره برای 
تمدید قانون کاهش مالیات و مشاغل ۲۰۱۷ ترامپ، روبرو خواهد بود. او همچنین 
بایــد با برنامه های ترامپ برای اعمال تعرفه بر کالاهای وارداتی از مکزیک، کانادا 
و چین کنار بیاید که برای اقتصــاد آمریکا، مخاطراتی ایجاد خواهد کرد.اقتصاد 
باثابت ایالات متحده کار بسنت ازجمله پیشبرد اولویت های رئیس جمهور را کمی 
آسان تر می کند. در آغاز کار ترامپ، رشد اقتصادی مطلوب و نرخ بیکاری، پایین 
۴.۱ درصد بوده اســت، اما تورم همچنان بالاتــر از هدف ۲ درصدی فدرال رزرو 
قرار دارد.بر اساس گزارش شبکه خبری سی ان ان، بسنت در جلسه تاییدیه خود 
در اوایــل ماه جاری، از دائمی شــدن کاهش مالیات در ســال ۲۰۱۷ حمایت و 
اســتدلال کرد که مشــکل بودجه فدرال، مربوط به هزینه ها بوده و ارتباطی با 
درآمدها ندارد. او همچنین مدعی شــد که برنامه هــای اقتصادی ترامپ، باعث 
کاهش هزینه های مصرف کننده و افزایش دستمزدها خواهد شد.برنامه اقتصادی 
»۳-۳-۳« او، شامل کاهش کسری بودجه فدرال به سه درصد، دستیابی به رشد 
ســه درصدی تولید ناخالص داخلی و تولید روزانه سه میلیون بشکه نفت بیشتر 
تا پایان دوره دوم ریاســت جمهوری ترامپ است.بســنت که در طول مبارزات 
انتخاباتی ترامپ، مشــاور سیاســت های اقتصادی ترامپ بود، موسس صندوق 
تامین ســرمایه »کی اسکوئر« )Key Square( است. او پیش از این، مدیر ارشد 
سرمایه گذاری در »شــرکت مدیریت سرمایه سوروس« بود؛ صندوق تامینی که 
توسط جورج سوروس، میلیاردر دموکرات راه اندازی شده بود.هنگامی که ترامپ 
در نوامبر، بسنت را به عنوان گزینه خود برای وزارت خزانه داری معرفی کرد، او را 
حامی قوی »سیاست تجاری اول آمریکا« نامید و گفت که دوران طلایی جدیدی 
را برای ایالات متحده آغاز خواهد کرد و موقعیت آمریکا را به عنوان اقتصاد پیشرو 
در جهان، مرکز نوآوری و کارآفرینی و مقصد سرمایه تقویت می کنیم و همیشه و 

بدون تردید، دلار را به عنوان ذخیره واحد پول جهان حفظ خواهیم کرد.

گزیده خبر

پوست اندازی روابط تهران - کابل در سفر عراقچی به افغانستان

واحدهای ۶۰ متری؛ محبوب ترین 
گزینه خریداران در بازار مسکن

تجارت ایران و عربستان به ۲۳ میلیون دلار 
رسید

نایب رئیس اتحادیه املاک از نبود سامانه ای جامع برای ثبت قراردادهای مشاوران املاک انتقاد کرد و گفت: 
بیشــترین معاملات بازار مسکن در واحدهای ۵۰ الی ۶۰ متری است.داوود بیگی نژاد نایب رئیس اتحادیه 
املاک در گفتگو با خبرنگار مهر با بیان اینکه در معاملات دی ماه شــاهد افزایش تردد در دفاتر مشــاوران 
املاک بودیم، اظهار کرد: این افزایش تردد، عمدتاً به دلیل تمایل بیشتر افراد به بازدید از واحدهای مسکونی 
اســت. با وجود افزایش مراجعات، اما به دلیل نبود ســامانه ای مرجع برای ثبت دقیق قراردادهای مشاوران 
املاک نمی توان آمار، دقیق و قطعی گفت که این مراجعات به عقد قرارداد منتهی شــده است، یا خیر.وی 
افزود: اگرچه بازار مسکن با کمبود قراردادها مواجه است، اما فروشندگان زمانی که خریدار پیدا می کنند، 

تمایل چندانی به افزایش قیمت ها ندارند بنابراین نمی توان به طور قطعی گفت که افزایش تردد ........

نظام کالابرگ پیش از ماه رمضان اجرایی 
می شود

از جلسه پربار خانم وزیر با ترک ها تا گرم  
شدن مختصر بازار مسکن!

نزدیکی بیشتر ایران، روسیه و چین تقابل با شعار 
»اول آمریکا« است
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معاون فاوا بیمه مرکزی خبر داد

وعده دسترسی بیمه به سامانه پلیس
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پوست اندازی روابط تهران - کابل در سفر عراقچی به افغانستانگزیده خبر
قالیباف: بیش از هر زمان دیگری 
نیاز به وحدت در سطوح مختلف 

داریم

رییس مجلس شــورای اسلامی با تاکید بر اینکه باید امت اسلامی ید واحده باشند، 
گفت: امروز ما باید در کشــور اســلامی وحدت و یکپارچگی و همدلی و همراهی را 
ببینیم و روز به روز مســتحکم تر باشــیم. بیش از هر زمــان دیگری نیاز به وحدت 
در ســطوح مختلف داریم.به گزارش ایسنا، محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شورای 
اسلامی ظهر امروز چهارشــنبه در دیدار علمای اهل سنت گفت: عید سعید مبعث، 
توحید و عدالت را تا ابدیت برای بشریت به ارمغان آورد. توحیدی که روش زندگی ما 
برای بشریت بوده و عدالت نیز فلسفه بعثت است.وی افزود: دشمنان بشریت و جبهه 
حق و شــیطانی در مقابل هم صف آرایی می کنند. جبهه شیطانی در مقابل عدالت، 
توحید،اخلاق، علم، معرفت، حکمت، ایمان و عقل ایستاده است.رییس مجلس با بیان 
اینکه انقلاب اسلامی مدیون شهدا و امام شهدا است، گفت: امام راحل چیزی جز برای 
خدا کلام خدا نگفت و جز در راه خدا گامی برنداشــت.وی افزود: ما ادامه دهنده آن 
بخش از مسیر بعثت هستیم که در مقابل ظلم ایستاده و به حول و قوه الهی تا آخر 
می ایستیم. حتما انقلاب اسلامی تا آخرین نفس در مقابل ظلم و ستم خواهد ایستاد 
و این وظیفه همه ما در امت اسلامی است و شیعه و شنی ندارد.قالیباف با بیان اینکه 
۸۰ سال ظلم بر ملت فلسطین حاکم شده است، گفت: یک روزی امام )ره( تلاش می 
کرد فلسطین موضوع اول جهان باشد و امروز به برکت انقلاب و خون شهدا و اخلاق 
امت اســلامی و مردم، فلسطین یک موضوع جهانی شده و بشریت و پیروان حضرت 
مســیح )ع( هم در اقصی نقاط دنیا دنبال مبارزه با این ظلم هستند.وی افزود: البته 
دشــمنان بیکار نبوده و با طراحی در راه باطل خود تلاش می کنند. رییس جمهور 
امروز امریکا طرح آبراهام یعنی توافق بین دولت های اســلامی با رژیم صهیونیستی 
را دنبال می کند و تلاش های مذبوحانه را انجام می دهد.قالیباف با اشــاره به ایجاد 
داعش توســط آمریکا گفت: همه  دیدیم داعش را پایه گذاری کرده و چه قتل ها و 
جنایات انجام دادند. ما مدیون امت اســلام هستیم که مقابل این توطئه ها ایستادند.

رییس مجلس بیان کرد: حوادث فلســطین و لبنان و جنایت رژیم صهیونیســتی و 
عواملشان مثل داعش و گروه های تکفیری نشان داد که چگونه شیعیان و اهل سنت 
کنار هم می ایســتند. این حوادث نشــان داد که شیعیان و اهل سنت نه تنها برادر 
یکدیگر هســتند که در دفاع از هم، امنیت و وحدت و یکپارچگی برای هم جان هم 
می دهند.هر که باعث تفرقه در امت اســلامی شود، طرفدار جبهه شیطانی استوی 
افزود: تردید نکنید هر فردی که از اهل تشیع و اهل سنت باعث تفرقه در امت اسلامی 
شــود، طرفدار جبهه باطل و شیطانی است. کســی که دل در گرو قرآن و اهل بیت 
دارد، می داند وحدت در جبهه و امت اسلامی مهم ترین وظیفه و شرط اول هر کار و 
اقدام اســت. مطمئن باشید مسئولان در نظام مقدس جمهوری اسلامی این موضوع 
را از وظایف خود می دانند و در این مسیر گام برمی دارند.قالیباف با تاکید بر اینکه 
باید امت اســلامی ید واحده باشند، گفت:  امروز ما باید در کشور اسلامی وحدت و 
یکپارچگی و همدلی و همراهی را ببینیم و روز به روز مستحکم تر باشیم. بیش از هر 
زمان دیگری نیاز به وحدت در سطوح مختلف داریم.حتما تحریم برای ما مشکلاتی 
دارد، اما ...رییس مجلس در ادامه با بیان اینکه موضوعات اقتصادی یکی از چالش های 
جدی ما در کشور است، گفت: امروز یکی از چالش های جدی ما در کشور مشکلات 
اقتصادی است، با صراحت می گویم حتماً تحریم های ظالمانه آمریکا که خلاف همه 
قوانین بین المللی است برای ما مشکلاتی دارد؛ اما باید به این نکته نیز توجه شود که 
ما توانستیم با قابلیت ها و روش هایی که انقلاب و دفاع مقدس به ما آموخت، بخشی از 

این مشکلات را با همان روحیه و فرهنگ تلاش مجاهدانه پیش می بریم.

واکنش ظریف به طرح شکایت 
نمایندگان مجلس از وی

معاون راهبردی رئیس جمهوری به طرح شکایت نمایندگان مجلس شورای اسلامی 
از وی واکنش نشــان داد.به گزارش ایســنا، محمدجواد ظریف در حاشــیه جلسه 
امروز هیئت دولت در جمع خبرنگاران در پاســخ به این پرســش که واکنش وی به 
طرح شــکایت نمایندگان مجلس شورای اسلامی از او چیست، اظهار کرد: این حق 

نمایندگان است که شکایت کنند.

وزیر امور خارجه کشــورمان به منظور بررســی راه های تأمین منافع جمعی کشــورمان به 
افغانستان سفر کرد و رایزنی هایی را با مقامات این کشور انجام داد.نتیجه رایزنی ها، نوع کنش 
آتی را مشــخص خواهد کرد.خبرگزاری مهر، گروه سیاست - نفیسه عبدالهی: راهبرد مهجور 
»توجه به همسایگان« در دولت سیزدهم آرام آرام قدرت گرفت. ارتباط با کشورهای همسایه 
یکی از اولویت های دولت ناتمام سیزدهم بود و در این مدت، از همین رهگذر، تجارت غیرنفتی 
رشد کرد و رفته رفته راه های خنثی سازی تحریم ها و دور زدن آنها، احیا شد. به همین واسطه، 
کشــورهای همسایه نیز از توســعه همکاری های اقتصادی، که لازمه و چه بسا زمینه توسعه 
روابط سیاسی است، استقبال کردند.با روی کار آمدن دولت موسوم به وفاق، جمعی از همان 
پویندگان راه اعتماد به غرب در مناصب مختلف، به ویژه اقتصادی قرار گرفته اند و به بهانه های 
مختلف از ضرورت مذاکره مستقیم با آمریکا حرف می زنند.البته این نگاه در دستگاه دیپلماسی 
کشــورمان که راهبر جهت دهی به سمت وسوی سیاست خارجی و صدالبته چگونگی تأمین 
منافع جمعی است، فرق می کند و هنوز کسانی هستند که به کشورهای همسایه بها بدهند. 
افغانســتان یکی از همین کشورهای همسایه است که همواره یکی از صدنشین های صادرات 
کشورمان بوده و از این رهگذر کلی ارزآوری برای کشور صورت گرفته است.فرازوفرود ذات هر 
نوع ارتباطی اســت و دامن گیر ارتباط تهران -کابل نیز شد. فرار رئیس اجرایی دولت پیشین 
افغانستان که وابسته به آمریکا بود، راهی را برای گروهی باز کرد که مردم افغانستان در مقابل 
آنها مقاومتی نداشتند بنابراین وقتی مردم افغانستان حکومت سرپرست را به عنوان متولی اداره 
کشورشان پذیرفتند، دیگر کشورها با در نظر گرفتن اقتضائات، خطور قرمز و چگونگی تأمین 
منافع جمعی شان، درباره چگونگی ارتباط با آنها وارد رایزنی می شوند.فراتر از این اصل پذیرفته 
شــده بین المللی، جمهوری اســلامی ایران همواره کمک به مردم مسلمان افغانستان را جز 
دکترین سیاست خارجی خود می داند و تحصیل دانش آموزان و دانشجویان این کشور در ایران 

و همچنین پذیرایی تهران از میلیون ها تبعه این کشور مصداق عینی این مدعاست. جمهوری 
اســلامی ایران همواره معتقد بوده و در عمل نیز ثابت کرده است که توسعه رفاه و پیشرفت 
اقتصادی و اجتماعی کشورهای منطقه و همسایگان به نفع همه است و قاعدتاً افغانستان نیز از 
این قاعده مستثنی نیست. از قضا توسعه رفاه در این کشور، منجر به بازگشت اتباع افغانستانی 
حاضر در ایران به کشــورمان می شود و این همان چیزی است که مردم ایران می خواهند. از 
طرفی توسعه رفاه عمومی در افغانستان بستری برای افزایش امنیت و کاهش بزه های گوناگون 
از جمله سرقت و قاچاق مواد مخدر است و به ثبات امنیت در مرزهای جنوب شرقی کشورمان 
نیز کمک می کند.البته کمک به توســعه افغانســتان منافاتی به نقدهای موجود به حکومت 
سرپرســت این کشور نیست ولی دلیل نمی شود راه های تأمین منافع جمعی مردم کشورمان 
بســته شــود. حل معضل حق آبه از این گذر، به تنهایی ارزش رایزنی با حکومت سرپرســت 
افغانســتان را دارد. با در نظر گرفتن جمعی جهات، مسئول دستگاه دپیلماسی کشورمان، در 
رأس هیئتی وارد کشور افغانستان شد و در خصوص موضوعات مختلف به رایزنی و گفت وگو 
با مقامات این کشــور پرداخت. البته خروجی این رایزنی ها، چگونگی کنش آتی با این کشور 
را رقم خواهد زد.دیدار عراقچی با سرپرســت وزارت امور خارجه افغانســتان؛ گفتگو پیرامون 
»مهاجران« و »حقآبه«وزیر امور خارجه کشــورمان، در جریان سفر به کابل، با »مولوی امیر 
خان متقی« سرپرســت وزارت امور خارجه افغانســتان دیدار کرد.در این دیدار دو طرف در 
مورد موضوع همکاری های اقتصادی، وضعیت اتباع افغانســتانی در ایران، مسائل آب، امنیت 
و مرزهای مشترک، و نیز تحولات منطقه بحث و تبادل نظر کردند.عراقچی اهمیت همکاری 
افغانســتان برای تأمین منافــع دو ملت از جمله در رابطه با موضــوع آب، موضوع مهاجرین 
افغانســتانی، امنیت مرزهای مشترک را خاطرنشان کرد و بر آمادگی جمهوری اسلامی ایران 
برای تقویت مناســبات در زمینه های مختلف اقتصادی و تجاری و فرهنگی بین دو کشــور 

تاکید کرد.متقی نیز در رابطه با مسائل آب بین دو کشور گفت: موضوع آب باید یک موضوع 
برای حفظ و ارتقای دوســتی بین دو ملت باشد. افغانستان به تعهدات خود در زمینه تأمین 
حقابه های ایران پایبند اســت. کل منطقه به دلیل تغییرات اقلیمی درگیر خشکسالی است و 
افغانســتان نیز قربانی خشکسالی اســت و ما به دنبال این هستیم که به هر دو طرف برسیم. 
هیچ مانع دیگری در این رابطه وجود ندارد و تنها مربوط به افزایش بارندگی اســت و انتظار 
داریم انشاالله امسال به خوبی انجام شود.متقی همچنین با اشاره به اهتمام افغانستان نسبت به 
مقوله امنیت به ویژه امنیت مرز مشترک با ایران، بر تعهد حکومت سرپرست نسبت به اتخاذ 
همه تدابیر لازم جهت حراست از امنیت مرز و جلوگیری و مقابله با هرگونه شرارت و تروریسم 
که امنیت دو کشور را به مخاطره افکند تاکید کرد.پوست اندازی روابط تهران - کابل در سفر 
عراقچی به افغانستانتامین حقابه ایران را تعهد شرعی و اخلاقی می دانیمسید عباس عراقچی 
وزیر امور خارجه کشورمان در ادامه رایزنی های دیپلماتیک خود در کابل با »ملأ محمد حسن 
اخند«، رئیس الوزرا حکومت سرپرســت افغانستان در محل ارگ حکومت سرپرستی دیدار و 
گفتگو کرد.عراقچی با اشــاره به موضوع مهاجرین غیــر قانونی در ایران، تدوین طرح جامعی 
برای بازگشت اتباع غیرمجاز خواستار شد.وزیر امور خارجه کشورمان گفت: هر تبعه افغانستان 
که می خواهد ایران بیاید قانونی به ایران ســفر کنــد.وی افزود: مردم ایران به مدت پنج دهه 
میزبان مهاجران و پناهندگان افغانســتانی بوده اند و سیاست ما بدرفتاری با مهاجرین نیست.

وی به معاهده هیرمند و حق آبه ایران از رودخانه هیرمند اشــاره کرد و گفت: موضوع آب را 
به جای اختلاف به موضوع همکاری تبدیل کنیم.عراقچی با اشاره به نگرانی مردم سیستان و 
بلوچستان و کم آبی در این استان بر اصلاح ساختار سد کمال خان و جلوگیری از هدر رفت 
آب به »گود زره« تاکید کرد و افزود: برای اصلاح ساختار سد و تأمین حقآبه باید همکاری فنی 
داشــته باشیم.رئیس الوزرای حکومت سرپرست افغانستان با اشاره به حقآبه ایران از هیرمند 
تصریح کرد: حکومت سرپرست افغانستان سیاست جلوگیری از ورود آب به ایران را ندارد و به 
وزارتخانه های آب و کشاورزی دستور داده ایم آب باید به سوی ایران روان شود. در صورتی که 
یک قطره آب در اختیار داشــته باشیم آن را با برادران ایرانی خود تقسیم می کنیم.ملاحسن 
آخند گفت: میان ایران و افغانستان در خصوص حق آبه هیرمند معاهده مشخصی وجود دارد 
امــا اگر معاهده ای هم نبود ما برادران ایرانی خود را از آب محروم نمی کنیم و این امر را یک 
وظیفه شــرعی و اخلاقی و انسانی خود می دانیم.رئیس الوزرای حکومت سرپرست افغانستان 
خاطرنشان کرد: رفت و آمد هیأت های ۲ کشور باید ادامه یابد زیرا در سایه این رفت و آمدها، 
برخی مشکلات جزئی میان ۲ کشور از جمله مسائل مرزی اگر پیش آید، حل و فصل می شود.

درخواســت کابل برای تبادل اطلاعات با ایران برای مقابله با تروریسمعراقچی در جریان سفر 
خود به کابل با مولوی »محمد یعقوب مجاهد« وزیر دفاع ملی این حکومت دیدار و گفت وگو 
کرد. در این دیدار دو طرف در مورد روابط افغانستان و ایران، به ویژه در حوزه دفاعی و امنیتی 
رایزنی کردند.وزیر امور خارجه ایران با اشاره به پیوستگی امنیت کشورهای همسایه، بر اهمیت 
تقویت همکاری ها بین مراجع ذیربط ۲ کشور جهت حفظ و ارتقای امنیت در ۲ سوی مرزهای 
مشــترک تاکید کرد. عراقچی همچنین با مرور برخی نگرانی ها و چالش های موجود از جمله 
در رابطه با قاچاق مواد مخدر و تروریســم و ترددهای غیرمجاز از مرز مشــترک، مقابله مؤثر 
با این نگرانی ها و چالش ها را مســتلزم همکاری و هماهنگی نزدیک بین دستگاه های مربوطه 
در ۲ کشور دانست.وزیر دفاع ملی حکومت سرپرست افغانستان در این دیدار ضمن تقدیر از 
رویکرد مثبت جمهوری اسلامی ایران نســبت به مردم افغانستان از جمله میزبانی صمیمی 
ملت ایران از میلیون ها مهاجر افغانستانی در ۴۶ سال گذشته، رابطه خوب و حسنه افغانستان 
با ایران را بســیار ارزشمند دانست.او همچنین با اشاره به کوشش مستمر حکومت سرپرست 
افغانســتان برای مقابله با ناامنی و تروریسم، خواستار تبادل اطلاعات و هماهنگی های بیشتر 

جهت پیشگیری و مقابله با این پدیده شوم شد.

اولین همایش بین المللی هوش مصنوعی و تمدن آینده با حضور اساتید داخلی و خارجی 
از کشورهای روسیه، مالزی و اندونزی برگزار شد. به گزارش ایسنا، در پی آنکه رهبر انقلاب  
از ســال ۹۷ در دیدار با مسئولان دســتورهای مختلفی درباره هوش مصنوعی صادر کرده 
اند و  بر نقش فناوری در دنیای جدید و تسلط بر هوش مصنوعی و قرار گرفتن در بین ده 
کشــور برتر در دنیا در زمینه هوش مصنوعی تاکید داشتند، این همایش برای پرداختن به 
فرامین رهبری در ۱۴ محور برگزار شد. به گفته  دبیر علمی بین المللی هوش مصنوعی و 
تمدن آینده، برای این همایش ۴۷۸ مقاله دریافتی و ۱۴۳ مقاله پذیرفته شد. ۱۴ سمینار 
ملی و ۱۳ ســمینار خارجی برگزار شــد. ۱۱ هزار نفر در نشست های مختلف حضوری و 
مجازی شــرکت کرده اند. باید در بین ده کشــور برتر دنیــا در زمینه هوش مصنوعی قرار 
بگیریم در این همایش محمدرضا حســنی آهنگر رئیس دانشــگاه امام حسین با تاکید بر 
اینکه باید با کشورهای همسو در زمینه هوش مصنوعی همکاری کنیم و در بین ده کشور 
برتر دنیا در زمینه هــوش مصنوعی قرار بگیریم.، افزود: همچنین باید میز تخصصی میان 
رشــته ای در داخل کشور شــکل گیرد. در این زمینه به هیات های اندیشه ورز نیاز است. 
دبیرخانه دائمی این همایش در دانشگاه امام حسین شکل گرفته است تا از هوش مصنوعی 
برای ایجاد تمدن آینده بهره بگیریم.  باید به لایه های پنهان هوش مصنوعی دست یافت 
در ادامه این همایش محمد مخبر مشاور و دستیار مقام معظم رهبری با بیان اینکه هوش 
مصنوعی چشــم انداز آینده را متحول می ســازد، گفت: هوش مصنوعی به ابزرای کارآمد 
برای اداره کشورها تبدیل شده و در حال پیشرفت است. کشورهای پیشرفته سرمایه گذاری 
کلانی در این زمینه انجام داده اند و زیرســاخت های مناسبی ایجاد کرده اند و موفقیت های 
چشــمگیری بدســت آورده اند. ایران هم باید در این زمینه فعال شده و از استفاده صرف 
از ایــن فناوری گذر کرده و به لایه های پنهان آن دســت یابد. انقلاب صنعتی چهارم در 
حال تحول دنیاست. چگونگی استفاده روسیه و مالزی از هوش مصنوعی همچنین پرفسور 

روداکوف و هانی پرهیزگار نحوه اســتفاده روسیه و مالزی از هوش مصنوعی را شرح دادند.
پرهیــزگار  که با دولت مالزی در زمینه هوش مصنوعــی همکاری می کند، گفت: وزارت 
دیجیتال و دانشــکده هوش مصنوعی در مالزی درســت شده است. دولت مالزی ۷ مساله 
برای خود تعریف کرد. مالزی قوانین هوش مصنوعی را وضع کرد. تدوین قوانین بسیار مهم 
اســت، چون با ۳ عکس و یک صدای کوتاه از یک فرد، در ۱۰ ثانیه می توان یک ویدئوی 
جعلی از وی ســاخت که تشخیص آن بسیار مشــکل است. روداکوف هم با اشاره به اینکه 
۶۰ درصد شــرکت های بزرگ از هوش مصنوعی استفاده می کنند. بیشتر از ۱۰۰ کشور، 
قوانین و اســتراتژی هوش مصنوعی را تدوین کرده اند. این اســتراتژی در روسیه تا سال 
۲۰۳۰ طراحی شــده است. ۶ مرکز تحقیقاتی بزرگ در این زمینه تشکیل شده است و ۷ 
ابر رایانه در روسیه در این زمینه فعال است. در این زمینه بیشتر از ۱۰۰ رشته دانشگاهی 
بازبینی شــده و در دانشگاه ها تدریس می شــود. هوش مصنوعی موجب افزایش دانش و 
قدرت می شود در بخش دیگری از نخستین همایش بین المللی هوش مصنوعی، آیت الله 
محسن اراکی عضو هیات رئیسه مجلس خبرگان رهبری با تاکید بر اینکه سرمایه گذاری و 
استفاده از هوش مصنوعی یکی از وظایف حاکمیت هاست، افزود: این ابزار دو ویژگی دانش 
افزایی و قدرت افزایی برای کاربران دارد. کســی که از این ابزار بهتر اســتفاده کند، قدرت 
بیشــتری می گیرد. کشــوری که بتواند از این ابزار بهتر، گسترده تر و به موقع تر استفاده 
کند،  موفق تر خواهد بود، بنابراین ســرمایه گذاری و اســتفاده از هوش مصنوعی یکی از 
وظایف حاکمیت هاست. دنبال دستیابی به لایه های پنهان هوش مصنوعی هستیم محمد 
سعید سرافراز رئیس سازمان هوش مصنوعی ایران با تاکید بر اینکه ما نمی خواهیم صرفا 
بهره بردار از هوش مصنوعی  باشــیم، افزود: بلکه دنبال دستیابی به لایه های پنهان هوش 
مصنوعی هســتیم. ما می توانیم بخشــی از زنجیره ارزش افزوده این فناوری باشیم. برای 

رسیدن به این هدف باید راهبرد خود را مشخص کنیم.

جانشین فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی گفت: روند دشمنی آمریکا همواره رو به افزایش بوده است.به 
گزارش خبرگزاری مهر، سردار علی فدوی در اجلاسیه شهدای اطلاعات سپاه و مراسم بزرگداشت سالروز شهادت 
سرلشکر حسن باقری، اظهار داشت: نیروهای اطلاعات و عملیات اول به اطلاعات کامل می رسیدند و پس از اطمینان 
کامل عملیات را اجرایی می کردند. نیروهای اطلاعات و عملیات بارها شناسایی می رفتند در حالی که عراقی ها حضور 
داشتند.وی ادامه داد: این مرحله بسیار مهم است که شما باور کنید حرف خدا درست است و طبق آن عمل کنید.

جانشین فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با بیان اینکه وقتی دشمنی رو به افزایش است باید کارهای بیشتری 
انجام داد، گفت: تهدیدات آمریکا سال های بعد انقلاب به تهدیدات بالاتری افزایش پیدا کرد.

ســخنگوی هیئت دولت آخرین تصمیمات و گزارش های وزرای دولت چهاردهم در مورد عملکرد خود به هیئت وزیران را تشــریح کرد.به 
گزارش ایسنا، فاطمه مهاجرانی در حاشیه جلسه امروز هیئت دولت در پاسخ به پرسشی درباره ارائه گزارشی از دولت درباره موضوع قرارداد 
کرسنت، اظهار کرد: این امر با رعایت تمام جوانب و ملاحظات که البته به معنای پنهان کردن چیزی از مردم نیست، ارائه خواهد شد.وی 
با اشاره به جلسه امروز هیئت دولت، اظهار کرد: طبق روال معمول تکالیف باقیمانده دستگاه های اجرایی در قانون برنامه هفتم مورد بررسی 
قرار گرفت به جهت اینکه دولت مکلف است برنامه هفتم را اجرایی کند و از دستگاه ها می خواهد آیین نامه ها را تدوین کنند.مهاجرانی افزود: 

تکالیف واصل نشده از دستگاه اجرایی اعم از بودجه ای و غیربودجه ای مورد بررسی قرار گرفت که گزارش هایی از دستگاه ها به صورت مشخص و نوبتی ارائه می شود سازمان حفاظت محیط 
زیست بوده درباره فرونشست زمین، وزارت ارتباطات از روند هوشمندسازی، وزارت نیرو در حوزه آب گزارش داد و امروز هم وزارت نفت گزارشی برای حرکت در مسیر برنامه هفتم ارائه 
کرد.سخنگوی دولت یادآور شد: وزیر راه و شهرسازی  گزارشی از سفر ترکیه ارائه کرد و اینکه مشکل کامیوندارها حل شده است و قطار تهران - وان از نوروز راه خواهد افتاد و نیز گسترش 

تعاملات در حوزه های ریلی، جاده ای، و مرزی نیز پیش رفته است .

سردار فدوی: روند دشمنی آمریکا همواره رو 
به افزایش بوده است

سخنگوی دولت تشریح کرد

آخرین تصمیمات و مصوبات دولت چهاردهم

مدیر بازرگانی مجتمع گاز پارس جنوبی اعلام کرد

مخبر: باید به لایه های پنهان داخلی سازی ۱۱ هزار تجهیز پالایشگاه های پارس جنوبی
هوش مصنوعی دست یافت

مشاور و دستیار مقام معظم رهبری با بیان این که هوش مصنوعی چشم انداز آینده را متحول 
می ســازد گفت: باید در زمینه هوش مصنوعی فعال شده و به لایه های پنهان آن دست یابیم.

به گزارش خبرگزاری مهر، محمد مخبر مشــاور و دســتیار مقام معظم رهبری صبح امروز در 
نخستین همایش بین المللی هوش مصنوعی و تمدن آینده، که صبح امروز در مرکز همایش های 
صدا و ســیما برگزار شــد با اشــاره به اهمیت تحولات علمی و فناوری در جهان، گفت: هوش 
مصنوعی به عنوان موتور محرک انقلاب صنعتی چهارم، نقش کلیدی در آینده کشــورها ایفا 
می کند.وی با اشاره بیانات رهبر انقلاب گفت: رهبری روز گذشته فرمودند حادثه بعثت حادثه 
مســتمر اســت؛ یعنی بعثت را هر روز داریم. یکی از مظاهر بعثت در دوره ما، انقلاب اسلامی 
است. روشــی که در صدر اسلام توسط پیامبر )ص( اجرا شد. در انقلاب اسلامی هم اجرا شد، 
تکیه پیامبر )ص( به مردم و پابرهنگان بود، امام خمینی )ره( هم ۱۵ سال صبر کرد و بر مردم 
تکیه کرد و انقلاب را پیروز کرد.وی با بیان اینکه همه مولفه های قدرت در حال تحول اســت 
گفت: در آینده اقتصادی دیجیتال ۷۰ درصد تولید ناخالص کشورها را تشکیل می دهد. امنیت 
نظامی متحول شده است و تجهیزات نظامی متحول شده است. در مسائل اطلاعاتی، فرهنگی 
و اجتماعی ابزارها کاملًا متفاوت شــده است و رهبر انقلاب به موقع اعلام کردند که کشور در 
زمینه علمی فعال شــود. ایشــان همواره بر خیزش علمی تاکید دارند؛ زیرا هرجا علم در اداره 
کشور نقش اساسی یافت، کشور پیشرفت می کند.مخبر با بیان اینکه با تکیه به مردم می توانیم 
به هدف خود برسیم، افزود: در زمینه هوش مصنوعی باید بر جوانان نخبه و دلسوز و مردم تکیه 
کنیم. صرفاً با تکیه به دولت و دستگاه های حاکمیتی نمی توانیم در این زمینه به هدف برسیم، 
زیرا محدودیت هایی مثل منابــع، مدیریت و خلاقیت و ایده پردازی وجود دارد، ولی در بخش 
خصوصی چنین محدودیت هایی وجود ندارد. در طول انقلاب اسلامی هیچ مساله ای بدون مردم 
حل نشده است.مشــاور و دستیار رهبر معظم انقلاب با بیان اینکه هوش مصنوعی چشم انداز 
آینده را متحول می سازد، گفت: هوش مصنوعی به ابزرای کارآمد برای اداره کشورها تبدیل شده 
و در حال پیشرفت است. کشورهای پیشرفته سرمایه گذاری کلانی در این زمینه انجام داده اند 
و زیرســاخت های مناسبی ایجاد کرده اند و موفقیت های چشمگیری بدست آورده اند. ایران هم 
باید در این زمینه فعال شــده و از استفاده صرف از این فناوری گذر کرده و به لایه های پنهان 
آن دســت یابد. انقلاب صنعتی چهارم در حال تحول دنیاست.مخبر همچنین خاطرنشان کرد: 
کشــورهای پیشرفته در حال محدودسازی استفاده از این فناوری برای سایر کشورها هستند و 
رهبر انقلاب در این درباره هشدار داده و افق ایران را قرار گرفتن در بین ۱۰ کشور برتر در زمینه 
هوش مصنوعی ترســیم کرده اند، بنابراین باید هدفمندتر و جدی تر عمل کرد و برنامه ریزی 
راهبردی داشــت. باید جوانان متخصص را شناســایی کرد و از توان آنها بهره برد. در آموزش و 
پرورش باید سرمایه گذاری کرد و افراد متخصص تربیت و از دانشگاه های فعال در این زمینه و 

از بخش خصوصی و شرکت های دانش بنیان باید حمایت شود.
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گزیده خبرگزیده خبر نزدیکی بیشتر ایران، روسیه و چین تقابل با شعار »اول آمریکا« است

پر واضح اســت که نزدیکی هر چه بیشــتر ایران، روســیه و چین تقابل مستقیم با منافع دولت 
جدید آمریکا اســت که شعار »اول آمریکا« را سرلوحه سیاست های جهانی خود قرار داده است. 
به گزارش خبرنگار مهر، بر کســی پوشیده نیست که رابطه و تعامل میان کشورها در سطح بین 
المللی ضرورتی غیر قابل انکار اســت چرا که کشورها به دلیل ارتباط و پیوند عمیق و به منظور 
تأمین نیازها و منافع در ابعاد مختلف، نیازمند تعامل و رابطه با یکدیگر هستند. در عین حال این 
تعامل زمانی مفید و کارآمد خواهد بود که در یک سطح و بر پایه حفظ استقلال کشورها و احترام 
و منافع متقابل و به دور از هر گونه وابستگی باشد؛ در غیر این صورت استقلال و هویت کشورها 
خدشه دار خواهد شد. کشور ایران و نظام جمهوری اسلامی نیز از این قاعده مستثنی نیست. با 
این تفاوت که برخی تعامل با بلوک غرب را کارسازتر از تعامل با بلوک شرق و کشورهایی مانند 
چین و روســیه می دانند و عده ای هم موافق توافق توأمان با کشورهای غربی و شرقی هستند. با 
این وجود به زعم بسیاری از موافقین تعامل های اثرگذار با بلوک شرق، هنوز ظرفیت های مغفولی 
در این روابط شناســایی و عملیاتی نشده است. روابط ایران با چین و روسیه امر جدیدی نیست 
و این روزها در پی سفر مسعود پزشکیان رئیس دولت چهاردهم بار دیگر مورد تحلیل و ارزیابی 
صاحبنظران قرار گرفته است. مهم ترین چالش برای آمریکا، ارتقای سطح همگرایی ایران، روسیه و 

چین کاظم جلالی سفیر ایران در مسکو در صفحه اجتماعی ایکس در رشته توییتی درباره رابطه 
ایران و روسیه نوشت: »مهم ترین چالش برای آمریکا، ارتقای سطح همگرایی و مشارکت جامع بین 
ایران، روسیه و چین خواهد بود.«وی افزود: »از نقطه نظر نخبگان آمریکایی تهران، مسکو و پکن 
می توانند در میان مدت، قدرت اقتصادی، دیپلماتیک، نظامی و فناوری خود را برای اعمال چالشی 
پایدار بر نظم جهانی با الگوی غربی، تجمیع کرده و متعاقب آن موجب تغییر در ساخت نظم آتی 
با ماهیتی پســا غربی، چندقطبی و عادلانه شوند.«وی در پیام دیگری در این شبکه اجتماعی به 
زبان روسی درباره شکل گیری بلوک های جدید منطقه ای با حضور ایران، روسیه و چین و تقویت 
و ثبات روندهای چندجانبه گرایی در شبکه ایکس نوشت: »نزدیکی هر چه بیشتر ایران و روسیه 
و متعاقب آن شــکل گیری بلوک های جدید منطقه ای، به ویژه با حضور دیگر قدرت های نوظهور 
آســیایی همچون چین، نویدبخش تقویت و تثبیت روندهای چندجانبه گرایی در سطح جهانی 
خواهد بود؛ امری که در تقابل مستقیم با منافع دولت جدید آمریکا است که شعار »اول آمریکا« و 
به بیان دیگر یک جانبه گرایی را سرلوحه سیاست های جهانی خود قرار داده است.جلالی همچنین 
در بخشــی از گفتگو با پایگاه اطلاع رسانی دفتر حفظ و نشر آثار مقام معظم رهبری در خصوص 
فعالیت ها و همکاری های ایران و روســیه در ایجاد اقتصاد بدون دلار گفته است: »اقتصاد روسیه 

یک اقتصاد حدود ۶۰۰ میلیارد دلاری در سال است که نیمی از آن واردات کالاها به روسیه است 
-حدود ۳۰۰ میلیارد دلار ارزش واردات به روسیه است. من زمانی که روی اقتصاد روسیه متمرکز 
شــدم این را فهم کردم که اگر ما همه وجه همت مان را برای گسترش روابط اقتصادی با روسیه 
بگذاریم خصوصاً بعد از اینکه روسیه هم تحریم شد و فضای جدیدی به وجود آمد، ما می توانیم 
از یک رشــد بزرگ اقتصادی بهره مند شویم. حتی چند سال پیش که مقام معظم رهبری سال 
تولید ملی را اعلام کردند، ما گزارشی نوشتیم که واقعاً می شود با روابط اقتصادی با روسیه تولید 
ملی را در داخل کشور افزایش داد، چون اقتصاد روسیه نیازمند کالا است. روسیه ۵۸% تجارتش با 
غرب بود و اکنون بخش اعظم این تجارت از بین رفته است.«سفیر ایران در مسکو ادامه می دهد: 
»در چنین شرایطی، ما می توانیم با توجه به ظرفیت و توانمندی کشور، در دو زمینه ایفای نقش 
کنیم: نخست اینکه کالاهای خودمان را به روسیه صادر کنیم )به ویژه در بخش کشاورزی( و دوم 
هم می توانیم به شکل هاب عمل کنیم و عملًا کشور ما محل عبور کالاها به سمت روسیه باشد. 
در بخش اول، در سیاســت های کلی اقتصاد مقاومتی که مقام معظم رهبری ابلاغ فرمودند، آنجا 
هســت که اقتصاد ایران باید درون زای، برونگرا بشود. اما اقتصادمان متأسفانه درون زای، درونگرا 
است و بیشتر سیاست های اقتصادی مان هم بر اساس این است که در درون اقتصاد خودمان را اداره 
کنیم. اقتصاد ما هم متأسفانه واردات محور است و به واردات اهمیت بیشتری می دهیم تا صادرات. 
سیاســت های صادراتی کشــورمان را حتماً باید اصلاح کنیم. حتماً در این خصوص ما می توانیم 
رشد اقتصادی را در داخل کشور ببینیم؛ با توجه به اینکه می توانیم به بازار روسیه متصل بشویم. 
»معاهده مشــارکت جامع راهبردی« دارای یک پیام مشخص است و آن این است که جمهوری 
اسلامی ایران در خصوص گســترش روابط خود با کشورهایی که با آنها همسویی دارد، جدی 
اســت و همچنین در حوزه مبارزه با یک جانبه گرایی نیز دارای رویکردهای مشــترک جدی 
با کشــورهای همسو اســت.« جلالی اذعان دارد: »این نشان می دهد که ما برای این گسترش 
همکاری هایمان با این سنخ از کشورها از جمله فدراسیون روسیه، جدی هستیم. این رهیافت 
به روابط، یک رویکرد کاملًا ملی و فراجناحی به پدیدارهای نوظهور سیاسی، امنیتی و اقتصادی 
دارد. این اقدام مهم، همان تلاشی است که در دولت جناب آقای رئیسی برای تدوین موافقتنامه 
انجام شــد و در دولت جناب آقای پزشــکیان نیز با جدیت پیگیری و به مرحله عمل رسید. به 
گونه ای که با ســرعت این موافقتنامه جمع و جور بشود و در زمان مناسبی امضا گردد. لذا این 
رویکرد، یک رویکرد ملی در داخل ایران اســت و به مســائل سلیقه های سیاسی و گروهی هم 
ارتباطی ندارد لذا فکر می کنم این موافقتنامه هم طیف وسیعی از همکاری های دوجانبه را در 
بر می گیرد، هم طیف وســیعی از همکاری های منطقه ای و همچنین همکاری های بین المللی 
در ابعاد سیاســی، اقتصادی و فرهنگی. در کنار آن، مبارزه با تروریســم و همکاری هایی که ما 
می توانیم در عرصه جهانی و منطقه ای با هم داشــته باشیم. طبعاً این نوع توافقات در اردوگاه 
جدید که رویکردهای مشترک داریم در تقابل با یک جانبه گرایی می تواند به اینکه ما این دوران 
گذار را طی کنیم و بتوانیم به دوران جدید که کشورها نقش مؤثری در اداره جهان داشته باشند 

ان شاءالله بپیوندیم، کمک شایان کند.«

هیات عمومی دیوان عدالت اداری 
مصوبه مورخ ۸/۶/۱۴۰۲ شــورای 
توســعه مدیریت و سرمایه انسانی 
دربــاره حداقل حقــوق کارکنان 
دولــت را خــارج از صلاحیت این 
مرجع دانســت و رای بــه ابطال 
آن صــادر کرد. این مصوبه حداقل 
ریال  از ۵۶,۰۰۰,۰۰۰  را  حقــوق 
بــه ۲۹,۶۵۸,۰۰۰ ریــال کاهش 
داده بود. بــه گزارش ایســنا، در 
این پرونده،  شــاکی بــه موجب 
دادخواســتی ابطال مصوبه جلسه 

مورخ ۸/۶/۱۴۰۲ شورای توسعه مدیریت و سرمایه انسانی )موضوع ابلاغیه شماره ۶۷۸۴۸ 
مورخ ۱۳/۶/۱۴۰۲(را خواستار شده و در جهت تبیین خواسته به طور خلاصه اعلام کرده 
است که: به استحضار می رساند مصوبه مورد شکایت به شرح ذیل برخلاف قانون و خارج 
از حدود اختیارات مرجع مصوب اســت. اولاً مرجع تفســیر و رفع ابهام از مصوبات هیات 
وزیران، خود این مرجع اســت و نه شــورای توسعه و سرمایه انسانی و به این شرح مصوبه 
مذکور خارج از حدود اختیارات و تکالیف قانونی آن است. ثانیاً هیات وزیران پس از ایرادات 
موضوع اختیارات اصول ۸۵ و ۱۳۸ رییس مجلس شــورای اســلامی، بند ۵ از تصویب نامه 
شــماره /۳۶۰۷ت ۶۱۱۲۴هـ مورخ ۱۵/۱/۱۴۰۲ را به شرح تصویب نامه شماره /۹۶۵۲۶ت 
۶۱۶۶۹هـــ مورخ ۱/۶/۱۴۰۲ اصلاح نمــود و رقمی به عنوان حداقل حقوق تصریح نکرده 
است. بنابراین مشخص است که هیات وزیران در آخرین مصوبه خود ضمن اصلاح مصوبات 
پیشــین خود، رقمی به عنوان حداقل حقوق تعیین ننموده و افزایش حقوق را در راستای 
اجرای جزء ۴ بند )الف( تبصره ۱۲ قانون بودجه ســال ۱۴۰۲، ۲۰ درصد دانســته است. 
بنابراین طرف شکایت در مقام مداخله و تضییق مصوبه هیات وزیران برآمده است که این 
امر خارج از حدود اختیارات و تکالیف قانونی آن می باشد. ثالثاً به موجب جزء ۱ بند )الف( 
تبصره ۱۲ قانون بودجه ســال ۱۴۰۱ کل کشــور مصوب ۲۵/۱۲/۱۴۰۰ که قانون وارد بر 
ماده ۷۶ قانون مدیریت خدمات کشــوری و قانون حاکم در زمان وضع تصویب نامه شماره 
/۲۱۴۸۷ت ۵۹۸۲۶هـ مورخ ۱۵/۱۲/۱۴۰۱ هیات وزیران اســت، مقرر شده است: »ضریب 
حقوق گروه های مختلف حقوق بگیر در دستگاه های اجرایی موضوع ماده )۲۹( قانون برنامه 
پنجساله ششم توسعه اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی جمهوری اسلامی ایران و همچنین 
نیروهای مسلح، وزارت اطلاعات، سازمان انرژی اتمی، کارکنان کشوری و لشگری، اعضای 
هیات علمی دانشــگاه ها و  مؤسسات آموزش عالی و پژوهشی و قضات به میزان ده درصد 
)۱۰%( براساس آخرین حکم کارگزینی به گونه ای افزایش یابد که مجموع حکم کارگزینی 
برای کارکنان رسمی، پیمانی و مبلغ قرارداد منعقده ماهانه برای کارکنان قرارداد کار معین 
)مشخص(، والدین شهداء و کارکنان طرح خدمت پزشکان و پیراپزشکان در وزارت بهداشت، 
درمان و آموزش پزشکی به نسبت مدت کارکرد، از پنجاه و شش میلیون )۵۶,۰۰۰,۰۰۰( 
ریال کمتر نباشــد. بنابراین حداقل حقوق در این قانون توســط مقنن، تعیین گردید و در 
ســال ۱۴۰۲ طی حکم موضوع جزء )۴( بند )الف( تبصره )۱۲( قانون بودجه سال ۱۴۰۲ 
کل کشور مقرر شد تا حداقل حقوق سال ۱۴۰۲ به نسبت حداقل حقوق سال ۱۴۰۱، ۲۰ 
درصد برای مشمولان افزایش یابد. لذا مبنای افزایش ۲۰ درصد حکم تعیینی در جزء ۱ بند 
)الف( تبصره ۱۲ قانون بودجه سال ۱۴۰۱ می باشد. این در حالی است که طرف شکایت با 
تضییق رقم حاصله آن را به رقم )۲۹,۶۵۸,۰۰۰( ریال تقلیل داده است. بنابراین این مصوبه 
مخالف احکام ذکر شــده از بودجه سال ۱۴۰۱ و سال ۱۴۰۲ می باشد.رابعاً دادنامه شماره 
۱۴۰۱۰۹۹۷۰۹۰۵۸۱۲۶۷۵ مــورخ ۱۳/۱۰/۱۴۰۱ هیــات عمومی دیوان عدالت اداری با 
موضوعی مشابه در خصوص حکم متناظر در بودجه سال ۱۴۰۱ کل کشور صادر گردیده که 
فحوی آن متناسب با حکم یاد شده از بودجه سال ۱۴۰۲ تقارن دارد.خامساً مصوبه معترضٌ 
عنه، احیا تصویب نامه شماره /۳۶۰۷ت ۶۱۱۲۴هـ مورخ ۱۵/۱/۱۴۰۲ هیات وزیران است 
که براساس نظریه رییس مجلس شورای اسلامی  در خصوص تعیین حداقل حقوق، ملغی 
الأثر شده است از این رو  احیا  آن مغایر تبصره ۸ قانون نحوه اجرای اصل هشتاد و پنجم و 
یکصد و سی و هشتم قانون اساسی ایران در رابطه با مسیولیت های رییس مجلس شورای 
اسلامی می باشد که اتفاقاً طرف شکایت به جهت عدم امکان نظارت رییس مجلس به این 
دسته از مصوبات )تصویب نامه های غیر از اصل ۸۵ و ۱۳۸( آن را به تصویب رسانده است.

علــی هذا مقرره معترضٌ عنه خارج از حدود اختیارات و تکالیف قانونی، و مغایر حکم جزء 
۴ بند )الف( تبصره ۱۲ بودجه ســال ۱۴۰۲ است که ابطال کل آن از بدو صدور از محضر 
قضات شــریف هیات عمومی دیوان عدالت اداری خواستار است.  متن مقرره مورد شکایت 
به شــرح زیر است: بخشنامه شماره:       ۶۷۸۴۸ مورخ: ۱۳/۶/۱۴۰۲  به معاونین محترم 

توســعه مدیریت و منابع دســتگاه های 
اجرایی مشــمول قانون مدیریت خدمات 
کشوری  مصوبه شورای توسعه مدیریت و 
سرمایه انسانی در جلسه مورخ ۸/۶/۱۴۰۲ 
به اســتاد ردیف )۴( جزء )ب( ماده )۱۱۶( 
قانون مدیریت خدمات کشوری و به منظور 
پاسخ گویی به استعلامات و ابهامات اداری 
دســتگاه های اجرایی به شرح ذیل اعلام 
می گردد: در اجرای مفاد بند )۵( تصویب 
نامــه شــماره /۳۶۰۷ت ۶۱۱۲۴هـ مورخ 
۱۵/۱/۱۴۰۲ هیــات وزیــران با اصلاحات 
بعــدی آن )موضوع تصویب نامه شــماره 
/۹۶۵۲۶ت ۶۱۶۶۹هـ مورخ ۱/۶/۱۴۰۲ هیات وزیران(، مبلغ ریالی حداقل حقوق و مزایای 
مســتمر شاغلین مشمول قانون مدیریت خدمات کشــوری در سال ۱۴۰۲ مبلغ بیست و 
نه میلیون و ششــصد و پنجاه و هشــت هزار )۲۹,۶۵۸,۰۰۰( ریال است. این رقم ملاک 
محاسبه »حداقل حقوق کارکنان دولت« مشمول قانون مدیریت خدمات کشوری در قوانین 
و مقررات مربوط است.  شایان ذکر است مبلغ حداقل حکم کارگزینی هر ساله در قوانین 
بودجه سنواتی تعیین می شود.«-معاون سرمایه انسانی- سازمان اداری و استخدامی کشور

تصویب نامه شماره: /۹۶۵۲۶ت ۶۱۶۶۹هـ     مورخ: ۱/۶/۱۴۰۲ هیات وزیران سازمان برنامه 
و بودجه کشور- سازمان اداری و استخدامی کشور هیات وزیران در جلسه ۲۹/۵/۱۴۰۲ به 
پیشنهاد شــماره ۹۰۰۰۳/۵۲۱۹۱ مورخ ۲۴/۵/۱۴۰۲ معاونت حقوقی رییس جمهور و به 
استناد اصل یکصد و سی و هشتم قانون اساسی جمهوری اسلامی ایران تصویب کرد:  »در 
بند )۵( تصویب نامه شــماره /۳۶۰۷ت ۶۱۱۲۴هـ مــورخ ۱۵/۱/۱۴۰۲ و اصلاح بعدی آن 
موضوع تصویب نامه شماره /۷۷۳۸۲ت ۶۱۵۸۴هـ مورخ ۴/۵/۱۴۰۲، عبارت »افزایش یافته 
و به شرح زیر تعیین می شود:« به عبارت »افزایش می یابد.« اصلاح و بندهای )الف( و )ب( 
و تبصره های )۱( و )۲( بند مذکور حذف و عنوان تبصره )۳( فعلی به »تبصره« اصلاح می 
شــود.- معاون اول رییس جمهور علی رغم ابلاغ دادخواست و ضمایم آن به طرف شکایت 
تا زمان رسیدگی به پرونده در جلسه هیات عمومی پاسخی از طرف آن مرجع واصل نشده 
است. هیات عمومی دیوان عدالت اداری در تاریخ ۱۱/۱۰/۱۴۰۳ با حضور رییس و معاونین 
دیوان عدالت اداری و رؤسا و مستشاران شعب دیوان تشکیل شد و پس از بحث و بررسی 
با اکثریت آراء به شــرح زیر به صدور رای مبادرت کرده اســت.رای هیات عمومی براساس 
ماده ۷۶ قانون مدیریت خدمات کشــوری مصوب ۸/۷/۱۳۸۶ مقرر شده است که: »حداقل 
و حداکثر حقوق و مزایای مســتمر شاغلین، حقوق بازنشستگان و وظیفه بگیران مشمول 
این قانون و سایر حقوق بگیران دستگاه های اجرایی و صندوق های بازنشستگی وابسته به 
دســتگاه های اجرایی هر سال با پیشنهاد ســازمان به تصویب هیات وزیران می رسد« و به 
موجب جزء ۴ بند )الف( تبصره ۱۲ قانون بودجه سال ۱۴۰۲ کل کشور: »حداقل حقوق و 
مزایای مستمر شاغلان مشمول قانون مدیریت خدمات کشوری و حداقل حقوق سایر حقوق 
بگیران ، حداقل حقوق بازنشستگان و وظیفه بگیران مشمول صندوق بازنشستگی کشوری و 
سازمان تأمین اجتماعی نیروهای مسلّح و سایر صندوق های وابسته به دستگاه های اجرایی 
به میزان بیســت درصد افزایش می یابد« و مرجع اجرای حکم قانونی اخیر براســاس ماده 
۷۶ قانون مدیریت خدمات کشــوری هیات وزیران است و با توجه به این که هیات وزیران 
برمبنای تصویب نامه شــماره /۳۶۰۷ت ۶۱۱۲۴ هـ مورخ ۱۵/۱/۱۴۰۲ و اصلاحیه های آن 
مقرر کرده اســت که در اجرای جزء )۴( بند )الف( تبصره )۱۲( قانون بودجه سال ۱۴۰۲ 
کل کشور، حداقل حقوق و مزایای مستمر شاغلان مشمول قانون مدیریت خدمات کشوری 
و حداقل حقوق ســایر حقوق بگیران، حداقل حقوق بازنشستگان و وظیفه بگیران مشمول 
صندوق بازنشستگی کشوری و سازمان تأمین اجتماعی نیروهای مسلّح و سایر صندوق های 
وابسته به دستگاه های اجرایی به میزان بیست درصد )۲۰%( افزایش می یابد« و با عنایت به 
این که تعیین مبلغ ریالی این افزایش و تعیین میزان دقیق حداقل حقوق در سال ۱۴۰۲ با 
همین مرجع است و شورای توسعه مدیریت و سرمایه انسانی خارج از صلاحیت های مقرر 
در ماده ۱۱۶ قانون مدیریت خدمات کشوری به تبیین و تفسیر میزان ریالی حداقل حقوق 
در سال ۱۴۰۲ اقدام کرده اســت، بنابراین مصوبه جلسه مورخ ۸/۶/۱۴۰۲ شورای توسعه 
مدیریت و ســرمایه انسانی )موضوع ابلاغیه شــماره ۶۷۸۴۸ مورخ ۱۳/۶/۱۴۰۲(  صرفاً از 
جهت خروج شورای تصویب کننده آن از حدود اختیارات خود مستند به بند ۱ ماده ۱۲ و 
مواد ۱۳ و ۸۸ قانون دیوان عدالت اداری مصوب سال ۱۳۹۲ از تاریخ تصویب ابطال می شود. 
این رای براســاس ماده ۹۳ قانون دیوان عدالــت اداری )اصلاحی مصوب ۱۰/۲/۱۴۰۲( در 
رسیدگی و تصمیم گیری مراجع قضایی و اداری معتبر و ملاک عمل است. احمدرضا عابدی

رییس هیات عمومی دیوان عدالت اداری

از جلسه پربار خانم وزیر با ترک ها تا 
گرم  شدن مختصر بازار مسکن!

امروز مهم ترین عناوین خبرهایی که در سرویس اقتصادی منتشر شد به سفر وزیر راه و شهرسازی 
به ترکیه و پایان جدال آنتن آیفون ها اختصاص داشــت. اعلام  زمان برگزاری نمایشگاه بهاره در 
تهران و جنب و جوش مختصر بازار مسکن در روزهای آخر سال نیز خوانندگان را بر آن داشت 
تا نیم نگاهی هم به خبرهای این حوزه بیاندازند.به گزارش ایســنا، در چند روز گذشته موضوع 
بازگشــت آنتن آیفون ها و ساز و کار ریجســتری آن در صدر اخبار داغ قرار گرفته بود به نحوی 
که ســید حسین سادات حسینی- رئیس کمیسیون تخصصی موبایل و لوازم جانبی اتاق اصناف 
ایران - از برگشتن آنتن آیفون هایی خبر داد که بعد از ممنوعیت واردات به صورت غیرقانونی وارد 
کشور شده بود البته به گفته وی اگرچه ساز و کار رجیستری این موبایل ها در سامانه گمرک هنوز 
دیده نشــده ولی فرایند رجیستری آیفون هایی که در زمان ممنوعیت وارد کشور شده به زودی 
تعریف خواهد شــد با این حال برخی گزارش های میدانی نشــان می داد که هنوز آنتن آیفون ها 
برنگشته است تا اینکه سادات حسینی از حقیقت این موضوع پرده برداشت و اعلام کرد که آنتن 
آیفون های ۱۴ که قبل از اســفند ۱۴۰۱ وارد کشور و در شبکه تلفن همراه رویت شده برگشته 
است اما در نهایت حمیدرضا دهقانی - سرپرست معاونت پیشگیری ستاد مبارزه با قاچاق کالا و 
ارز امروز خیال همه آیفون بازان و آیفون داران را راحت کرد و در ویدیویی با اشاره به مصوبه سوم 
بهمن هیأت دولت گفت که در متن مصوبه تاکید شده تمام تلفن های هوشمند در کشور از این 
پس می توانند نسبت به ثبت اطلاعات و پرداخت حقوق ورودی بر اساس شیوه نامه گمرک و با 
همکاری وزارت صمت و ارتباطات اقدام کنند و مشکلی برای استفاده از این موبایل ها در شبکه 
اپراتور کشور ایجاد نخواهد شــد.از بحث داغ رجیستری آیفون ها که بگذریم رئیس اتاق اصناف 
تهران جزئیات برگزاری نمایشــگاه بهاره در تهران را اعلام کرده است. نمایشگاه بهاره همه ساله 
در هفته های پایانی اســفند ماه با هدف تامین اقلام و مایحتاج مورد نیاز خانوارها در چند نقطه 
تهران دایر می شود و اصناف تلاش می کنند تا اقلام با کیفیت و قیمت مناسب در اختیار مصرف 
کنندگان قرار گیرد. در این نمایشــگاه که در آســتانه نوروز برگزار می شود، انواع پوشاک، آجیل 
و خشــکبار و کیف و کفش به شکل مستقیم از تولید به مصرف کننده عرضه می شود.آنطور که 
حمیدرضا رستگار - رئیس اتاق اصناف تهران-  گفته این نمایشگاه از هشتم تا هفدهم اسفند ماه 
در ۵ نقطه تهران از جمله مصلی، فرهنگسرای اشراق و فرهنگسرای خاوران برگزار خواهد شد و 
مردم می توانند آجیل و خشکبار ، پوشاک ، کیف و کفش و سایر اقلام مصرفی مورد نیاز خود را 
از طریق این نمایشگاه خریداری کنند.به گفته رستگار در این نمایشگاه متناسب با نوع کالا ۵ تا 
۳۰ درصد تخفیف روی کالاها اعمال شــده و بازرسان اتاق اصناف به طور مستمر در بازار فروش 
خواهند داشت.خبر دیگر امروز به سفر خانم وزیر به ترکیه اختصاص داشت. فرزانه صادق در سفر 
به ترکیه که به منظور انجام مذاکرات و پیگیری مراودات تفاهم نامه دوجانبه ایران و ترکیه انجام 
گرفته پیش بینی کرد که دو جلسه پربار و مفید را با ترک ها خواهد داشت. تسهیل حمل و نقل 
ناوگان ایرانی، افزایش حجم ترانزیت در حوزه ریلی و جاده ای و از سرگیری قطار تهران به وان از 
جمله موضوعاتی بود که در این جلسات مورد اشاره و تاکید قرار گرفت.موضوع اجاره بها و مسکن 
نیز یکی دیگر از موضوعاتی بود که امروز در ســرویس اقتصادی بازتاب داشت. علی رغم آنکه در 
هفته های پایانی ســال قرار داریم اما گزارش ها از رونق معاملات مسکن در برخی از مناطق خبر 
می دهد به نحوی که رئیس اتحادیه مشاوران املاک از افزایش تقاضا برای آپارتمان های زیر قیمت 
خبر داده و اعلام کرد که از دی ماه بازار مســکن تا حدودی رونق گرفته اســت هر چند که این 
رونق با افزایش قیمت همراه نیست اما اغلب معاملات برای واحدهای زیر قیمت بوده است.به گفته 
کیانوش گودرزی از دی ماه نقل و انتقالات در دفاتر املاک تا حدودی افزایش پیدا کرده و نزدیک 
به عید نوروز تحرک و جنبش و جوش در بازار مسکن را به وجود آورده است.وی این را هم گفته 
که واحدهای دارای تخفیف و واحدهایی که زیر قیمت عرف مناطق عرضه شوند شانس بیشتری 
برای فروش دارند و فعلا بازار اجاره در آرامش به سر می برد و هرگونه تغییر نرخ ها از اوایل سال 
آینده رقم خواهد خورد.از بازار مســکن و معاملات و نقل و انتقالات آن که بیرون بیاییم موضوع 
عنوان شغلی یکی از دغدغه هایی است که همواره کارمندان و کارگران در قراردادهای کار خود با 
حساسیت دنبال می کنند.تاثیر عنوان شغلی در لیست بیمه این است که چنانچه شغل فرد جزو 
مشاغل سخت و زیان آور باشد می تواند از مزایای بازنشستگی بیش از موعد بهره مند شود البته 
برخی کارفرمایان به دلایل متعددی از درج صحیح عنوان شغلی نیروی کار خود در لیست بیمه 
خودداری می کنند و همین مسأله دردسرساز می شود و پای کارگر و کارفرما رابه محاکم قضایی 
باز می کند.خوشبختانه در راستای رأی دیوان عدالت اداری سازمان تامین اجتماعی بخشنامه ای 
به منظور حل و فصل اختلافات ناشی از عناوین شغلی در لیست های بیمه صادر کرده است که 
به موجب آن در صورتی که موضوع اصلاح عنوان شغلی در کمیته احتساب سابقه بررسی و این 
اصلاح موجب تغییر در دســتمزد بیمه شدگان شــود، واحدهای وصول حق بیمه شعب تامین 
اجتماعی مکلفند با اعمال افزایش و تغییر دستمزد در کارگاه و سایر مزایای شاغل ما به تفاوت 

مبلغ حق بیمه ناشی از اصلاح عنوان شغلی را از کارفرما وصول کنند.

واحدهای ۶۰ متری؛ محبوب ترین 
گزینه خریداران در بازار مسکن

نایب رئیس اتحادیه املاک از نبود سامانه ای 
جامع برای ثبــت قراردادهای مشــاوران 
امــلاک انتقاد کــرد و گفت: بیشــترین 
معامــلات بازار مســکن در واحدهای ۵۰ 
الی ۶۰ متری اســت.داوود بیگی نژاد نایب 
رئیس اتحادیه املاک در گفتگو با خبرنگار 
مهر با بیان اینکه در معاملات دی ماه شاهد 
افزایش تــردد در دفاتر مشــاوران املاک 
بودیم، اظهار کرد: این افزایش تردد، عمدتاً 
به دلیل تمایل بیشــتر افراد بــه بازدید از 
واحدهای مســکونی اســت. با وجود افزایش مراجعات، اما به دلیل نبود سامانه ای مرجع 
برای ثبت دقیق قراردادهای مشــاوران املاک نمی توان آمار، دقیق و قطعی گفت که این 
مراجعات به عقد قرارداد منتهی شده است، یا خیر.وی افزود: اگرچه بازار مسکن با کمبود 
قراردادها مواجه اســت، اما فروشندگان زمانی که خریدار پیدا می کنند، تمایل چندانی به 
افزایــش قیمت ها ندارند بنابراین نمی توان به طور قطعی گفت که افزایش تردد در دفاتر به 
معنای افزایش قیمت ها خواهد بود، البته بازار همچنان با یک نوع »تشــنگی« برای جذب 
سرمایه مواجه است و این موضوع می تواند تأثیرات چشمگیری بر روند قیمت ها داشته باشد.

بیگی نژاد همچنین با اشاره به اینکه بیشترین مراجعات در حال حاضر مربوط به واحدهای 
مقیاس با متراژ ۵۰ تا ۶۰ متر اســت، ادامه داد: این واحدها در بســیاری از مناطق، به ویژه 
مناطق با قیمت بالاتر، به عنوان گزینه های مناسب برای خریداران شناخته می شوند، با این 
حــال در هر منطقه ای، تعریف »کوچک متراژ« متفاوت اســت. به عنوان مثال، در منطقه 
یک تهران، واحدهای ۱۰۰ متری تا ۱۵۰ متر به عنوان واحدهای کوچک مقیاس شــناخته 
می شوند. بر همین اساس تعریف متراژ در مناطق مختلف متغیر است و نمی توان یک نسخه 
واحد برای کل شهر تهران پیشنهاد داد.وی در خصوص وضعیت معاملات منطقه ۲۲ تهران 
نیــز بیان کرد: ثبت قراردادها در این منطقه به دلیل ویژگی های خاص خود، تفاوت هایی با 
سایر مناطق دارد و نمی توان به طور قطعی آماری از وضعیت معاملات این منطقه اعلام کرد.

نایب رئیس اول اتحادیه املاک همچنین از عدم تغییرات چشمگیر در نرخ اجاره بها در دی 
ماه خبر داد و گفت: نرخ اجاره بها نســبت به ماه های گذشته تفاوت چندانی نداشته است.

وی از نبود سامانه ای جامع برای ثبت قراردادهای مشاوران املاک انتقاد کرد و یادآور شد: 
ایجاد چنین سامانه ای می تواند به شفاف سازی بیشتر وضعیت معاملات بازار مسکن کمک 
کند، زیرا با دسترســی به آمار و اطلاعات دقیق، مشاوران املاک قادر خواهند بود خدمات 
بهتری به مشتریان خود ارائه دهند و وضعیت بازار مسکن به طور کلی بهبود خواهد یافت.

۴۷ هزار میلیارد ریال پروژه صنعتی 
در استان سمنان افتتاح می شود

سمنان- مدیرکل صنعت، معدن و تجارت 
استان ســمنان از افتتاح ۴۷ هزار میلیارد 
ریال پــروژه صنعتی و تولیــدی طی ایام 
دهــه فجــر در این اســتان خبــر داد.به 
گزارش خبرنگار مهر، یادگار احمدی صبح 
چهارشنبه در جمع خبرنگاران به میزبانی 
سالن جلســات صمت اســتان سمنان از 
افتتاح ۴۷ هزار میلیارد ریال پروژه صنعتی 

و تولیدی طی ایام دهه فجر در استان سمنان خبر داد. وی با بیان اینکه طی ایام الله دهه 
فجر ۳۹ پروژه صنعتی و معدنی در اســتان ســمنان به بهره برداری خواهد رسید، افزود: 
افتتاح این طرح ها یک هزار و ۶۰۰ اشــتغال مســتقیم را برای اســتان سمنان به ارمغان 
می آورد.مدیرکل صمت استان سمنان با بیان اینکه این طرح ها در سمنان، شاهرود، دامغان، 
گرمســار، مهدیشهر و سرخه آماده بهره برداری شده است، گفت: مسئولان ارشد استانی و 
شهرستانی طی ایام الله دهه مبارک فجر در مراسم افتتاح این طرح ها حضور خواهند داشت.

احمدی بیان کرد: تولید محصولات شیمیایی، الکترونیک، سیم و کابل، فولاد، قطعه خودرو، 
آسانســور و… در زمره مهمترین طرح های قابل افتتاح طــی ایام الله دهه مبارک فجر در 

استان سمنان است همچنین چند طرح معدنی نیز در این روزها افتتاح می شود.

سهم ۷۲ درصدی بخش خانگی از کل 
گاز تولیدی

سخنگوی شرکت ملی گاز ایران تحویل 
۸۶۸ میلیــون مترمکعــب گاز طبیعی 
به شــبکه سراســری خبر داد و گفت: 
۷۲ درصد از کل گاز تحویلی به شــبکه 
سراســری به بخــش خانگــی، تجاری 
و صنایــع جز تخصیص یافته اســت.به 
گزارش خبرگزاری مهر، »ســید حسن 
موســوی« سخنگوی شــرکت ملی گاز 
ایران از مصرف ۶۲۹ میلیون مترمکعب 

گاز در بخش خانگی، تجاری و صنایع جز خبر داد و گفت: روز گذشته )دوشنبه، ۹ بهمن( ۸۶۸ 
میلیون مترمکعب گاز طبیعی به شبکه سراسری تحویل شده است.وی با بیان اینکه ۶۲۹ میلیون 
مترمکعب آن در بخش خانگی، تجاری و صنایع جز مصرف شــده است، افزود: حجم مصرف گاز 
در بخش خانگی، تجاری و صنایع جز دیروز نسبت به روز مشابه پارسال ۶ درصد افزایش داشته و 

۷۲ درصد از کل گاز تحویلی به شبکه سراسری به این بخش تخصیص یافته است.

مدیرکل غرب آسیای سازمان توسعه تجارت گفت: طی ۹ ماهه امسال تجارت ایران با عربستان با رشد ۹۷۹۵ درصدی از ۲۰۰ هزار دلار به ۲۳ 
میلیون دلار رسید.به گزارش خبرگزاری مهر، عبدالامیر ربیهاوی، مدیرکل دفتر غرب آسیای سازمان توسعه تجارت ایران با اشاره به آمار تجاری 
ایران در ۹ ماه ۱۴۰۳ با کشورهای غرب آسیا گفت: در این مدت تجارت ایران با عراق ۳۵ درصد، امارات ۱۱ درصد، ترکیه ۵۹ درصد، کویت 
۳۱ درصد، سوریه ۲۱ درصد، قطر ۱۴ درصد، اردن ۵۰۸ درصد، عمان ۱۵ درصد، لبنان ۳۰ درصد و عربستان ۹۷۹۵ درصد رشد را تجربه کرد.

بر اساس اعلام سازمان توسعه تجارت، وی افزود: آمار تجارت ایران با عربستان، لبنان و بحرین نیز روند صعودی به خود گرفته است، تجارت 
ایــران با عربســتان از ۲۰۰ هزار دلار به ۲۳ میلیون دلار با لبنان از ۱۸ میلیون دلار بــه ۲۳ میلیون دلار و با بحرین از ۷ میلیون دلار به ۱۱ 
میلیون دلار ارتقا پیدا کرد.مدیر کل غرب آسیای سازمان توسعه تجارت ایران با تاکید بر اینکه ممنوعیت های وارداتی عراق از ایران فصلی است، تصریح کرد: مسئولان عراقی هر چند وقت 
یک بار با هدف حمایت از تولید داخلی یا تعرفه ها را افزایش می دهند یا ممنوعیت های وارداتی وضع می کنند. به عنوان مثال در زمینه محصولات کشاورزی و تولید محصولات صنعتی 
از قانون حمایت از تولید داخلی استفاده می کنند، اما با این وجود تجارت ایران با عراق در ۹ ماهه امسال، رشد ۳۵ درصدی داشت تجارت ما با این کشور در ۹ ماهه سال گذشته حدود 
۶ میلیارد و ۹۷۲ میلیون دلار بود؛ این در حالی است که در ۹ ماهه امسال حجم تجارت ما به حدود ۹ میلیارد و ۴۱۳ میلیون دلار رسید. به بیان دیگر تجارت ما در ۹ ماهه امسال برابر 

با کل تجارت سال گذشته بوده است.

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: کالابرگ برای خانوارهای تحت پوشــش نهادهای حمایتی و خانوارهای پشــت نوبت این نهادها تا ماه رمضان 
اجرایی می شود.به گزارش خبرگزاری مهر، برنامه گفت و گوی ویژه خبری شب گذشته میزبان »احمد میدری« وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی بود تا 
درباره برنامه ها و اولویت های وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با مخاطبان گفت وگو کند.سوال: الان ۲۰ سالی است که از تأسیس وزارت کار، تعاون و 
رفاه اجتماعی می گذرد و ۱۲ سال است که از وزارت رفاه می گذرد و ۱۲ سال است که از تجمیع این وزارتخانه ها می گذرد، یک وزارتخانه بسیار بزرگ. 
ارزیابی شما در حال حاضر از عملکرد این وزارتخانه بعد از تجمیع چه است، فکر می کنید با بزرگ شدن این وزارتخانه آیا کارها با روال بهتری پیش 
می رود؟میدری: وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از ادغام سه وزارتخانه تشکیل شد و حتماً فضا و امکان برای ایجاد تغییرات و کارهای بیشتر وجود 
دارد که به نظر من دستاوردهای مهمی را داشته است. می شود برای ارائه بهتر خدمات به جامعه، برخی از وظایف کنار گذاشته شود. اتفاقاً آن چیزی 
که در چند ماه گذشته ما بر آن متمرکز بودیم، تحت عنوان اصلاح نظام بنگاه داری، یک گام بسیار مهم برای اینکه وظایف غیرضروری و غیر حاکمیتی 
را از این وزارتخانه برداریم و وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی بر وظایف اصلی اش که گسترش تعاونی ها، ایجاد حداقل نیازهای اقتصادی و اجتماعی 

برای آحاد جامعه یا همان رفاه اجتماعی هستیم و بعد ایجاد اشتغال و تنظیم روابط کار.

نظام کالابرگ پیش از ماه رمضان اجرایی می شودتجارت ایران و عربستان به ۲۳ میلیون دلار رسید

با رای دیوان عدالت اداری انجام شد

مصوبه تعیین حداقل حقوق کارکنان دولت باطل شد
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همزمان با انتشار مســتندى در مورد سرجيو لئونه با دوبله اختصاصى 
توسط پلتفرم فيلم نت، مجموعه اى از آثار اين فيلمساز ايتاليايى نيز در 
دســترس كاربران فيلم نت قرار گرفت. به گزارش ايلنا به نقل از روابط 
عمومى فيلم نت، فيلم مســتند «سرجيو لئونه: يك ايتاليايى كه آمريكا 
را جعل كرد» با دوبله اختصاصى به فيلم نت آمد. مســتند «ســرجيو 
لئونــه: يك ايتاليايى كه آمريكا را جعل كرد»، اداى احترامى اســت به 
كارگردان افســانه اى ايتاليا، سرجيو لئونه كه توسط هنرمندان مختلف 
بيان مى شود. سرجيو لئونه يكى از كارگردان هاى پيشرو در ژانر وسترن 
اســت و به فيلم هاى او لقب وسترن اسپاگتى را داده اند. در اين مستند 
كه محصول 2022 اســت و به كارگردانى فرانچسكو زيپل ساخته شده 
است، چهره هايى همچون دارن آرونوفسكى، ژاك اوديار، جنيفر كانلى، 
رابرت دنيرو، كلينت ايستوود، داريو آرجنتو، ديمين شزل، انيو موريكونه، 
مارتين اسكورسيزى، استيون اســپيلبرگ، كوئنتين تارانتينو و جوزپه 
تورناتوره حضور دارند. همچنين همزمان با دوبله اختصاصى مســتند 
«ســرجيو لئونه: يك ايتاليايى كه آمريكا را جعل كرد»، تعدادى از آثار 
مهم اين فيلمســاز ايتاليايى نيز در پلتفرم فيلم نت عرضه شــدند. اين 
مجموعه شامل «به خاطر يك مشت دلار» (1964)، «خوب، بد، زشت» 
(1966)، «به من ميگن هيچكس» (1973) به كارگردانى تونينو والرى 
و تهيه كنندگى لئونه، و «روزى روزگارى در آمريكا» (1984) است. لازم 
به ذكر است كه از ميان ساخته هاى سرجيو لئونه، فيلم هاى «به خاطر 
چند دلار بيشــتر» (1965)، «روزى روزگارى در غرب» (1968) و «به 
خاطر يك مشــت ديناميت» (1971) نيز در دسترس كاربران پلتفرم 
فيلم نت قرار دارد. سرجيو لئونه (1929-1989) فيلمساز ايتاليايى است 
كه او را به عنوان پدر وسترن اســپاگتى مى شناسند. وسترن اسپاگتى 
يكى از زيرگونه هاى ژانر وسترن بود كه در دهه 1960 در اروپا و به طور 
ويژه در ايتاليا شــكل گرفــت و به همين دليل چنيــن عنوانى به آن 
اطلاق شد. اين زيرژانر وسترن با تغيير بسيارى از الگوهاى وسترن هاى 
كلاسيك ســينماى آمريكا، تحولى قابل توجه در اين ژانر به وجود آورد. 
موفقيت ســه گانه دلار به كارگردانى لئونه (شامل «به خاطر يك مشت 
دلار»، «به خاطر چند دلار بيشتر» و «خوب، بد، زشت») را عامل اصلى 

شكل گيرى وسترن اسپاگتى دانسته اند.

«هما» ساخته گلاره عباســى، به بخش مستندهاى بين المللى 
هشــتمين جشنواره فيلم مســتند ملبورن راه يافت. به گزارش 
ايلنــا به نقــل از روابط عمومى پروژه،  «هما» عنوان مســتندى 
به كارگردانى گلاره عباســى، تهيه كنندگى درســاى شفيعى و 
�Ra اســت كــه در اولين حضور  Films پخش كنندگى كمپانى
خارجى خود به هشتمين جشنواره فيلم مستند ملبورن استراليا 

راه يافته است.
جشنواره فيلم مستند ملبورن رويدادى پيشرو در ماه ژوئيه است و 
قبل از جشنواره بين المللى فيلم ملبورن برگزار مى شود. جشنواره 
فيلم مستند ملبورن، بزرگترين جشنواره مستند مستقل استراليا 
اســت. اين جشــنواره با حمايت از فيلمســازان، به نمايش هاى 
جهانى و اســتراليايى مســتندها كمك مى كند. مستند «هما» 
روايت زندگى هما هماوندى اســت؛ زنى با اعتماد به نفس كه در 
كمپ ترك اعتياد كار مى كند و مشــكلات و محدوديت هايى كه 

در زندگى دارد مانع از حضورش در عرصه اجتماعى نمى شود.

مستندى درباره سرجيو لئونه 
در شبكه نمايش خانگى

راه يابى مستند «هما» به جشنواره ملبورن

گنجينه

ورزشی

تخت گاز

از ھر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

ما هر آنچه هستيم كه مى خواهيم!

آواتر 11
هوآوى غول فناورى چينى، با معرفى يك شاســى بلند زيبا قصد ورود به صنعت خودروهاى الكتريكى را دارد تا بتواند به نحوى 
ســازنده تر از نرم افزار قدرتمندش اســتفاده كند. چند سالى است كه بازار خودروســازى چين بيش ازپيش رشد داشته است و 
حال شــركت هاى بســيارى در اين كشــور به توليد خودروهاى برقى مى پردازند. يكى از آخرين شركت هاى بزرگى كه به بازى 
خودروســازى پيوسته اند هوآوى، گوشى ساز و غول فناورى چينى، است كه قصد دارد ورودش را با معرفى يك شاسى بلند با نام 
آواتر (املا به صورت Avatr) جشــن بگيرد. خودرويى كه توســط نادر فقيه زاده طراحى شــده است. اين خودروى تازه كه نتيجه 
همكارى هوآوى با شركت خودروسازى چانگان به شمار مى رود از باترى هاى بزرگ ترين باترى ساز جهان، CATL، استفاده مى كند. 
آواتر 11 (بخوانيد يك يك) نخستين محصول توليد انبوه اين اشتراك خواهد بود كه سازنده برخلاف ساير رقبا، برنامه اى براى 
صادركردن آن به بازار ايالات متحده ندارد نخست با قيمت اين خودرو شروع مى كنيم كه برخلاف تصور، به عنوان محصولى پايه 
و پايين رده قيمت گذارى نشده است. نمونه هاى مختلف آواتر 11 با قيمتى بين 47 تا 63 هزار دلار به فروش مى رسند؛ بنابراين 
هــواوى تصميم گرفته تا خودرو خود را كمى گران تر از تســلا مدل Y قرار دهــد؛ خودرويى كه هم اكنون به اندازه كافى در بازار 
تبليغ شده و طرفداران ويژه اى دارد. در مقام مقايسه بايد گفت كه شاسى بلند هوآوى كمى از تسلا مدل Y كشيده تر و مقدارى 

هم پهن تر از آن است.

«ليونل مسى» واحد درسى در مدارس ابتدايى آرژانتين؟
هم تيمى سابق ليونل مسى پيشنهاد داد يك واحد درسى به نام اين فوق ستاره در مدارس ابتدايى كشورش ايجاد شود. به گزارش 
ايســنا و به نقل از tycsport، گابريل ميليتو، ســرمربى فعلى آرژانتينوس جونيورز، و بازيكن سابق بارسلونا و تيم ملى آرژانتين 
پيشنهاد كرد واحد درسى به نام ليونل مسى در مدارس ابتدايى اين كشور تدريس شود. گابريل ميليتو با تمجيد از ليونل مسى 
گفت: بايد در مدارس ابتدايى، واحد درسى به نام ليونل مسى داشته باشيم تا كودكان با كارهايى كه او در زندگى كرده است آشنا 
شوند. مسى بر مشكلات زيادى غلبه كرد تا به اين مرحله برسد و بايد نسل هاى بعد با چنين شخصيتى بيشتر آشنا شوند. ميليتو 
در بخش ديگرى از صحبت هاى خود افزود: او يك نمونه است و بايد الگويى براى بسيارى از آرژانتينى ها باشد. در مدارس ابتدايى 

بايد واحد درسى به نام ليونل مسى وجود داشته باشد. به پسران  8 تا 10 ساله بايد داستان او را گفت.
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پیشنھاد

چھره روز

اگر اين نيز انسان است
اگر اين نيز انسان است اثر پريمو لوِى، نجات يافته اى 
(؟!) از آشــويتس اســت كه به زبان ايتاليايى نوشته 
شده اســت اما اين ترجمه از متن انگليسى كتاب با 
عنوان is Is a Man	 If ترجمه شده است. اين كتاب 
شرحى از دوران اسارت پريمو لوِى در آشويتس است 
و مى توان گفت از جمله مهم ترين كتاب هايى اســت 
كه درباره اين اردوگاه كار اجبارى نوشته شده است. 
كتاب لوِى احتمالا با تمامــى كتاب هايى كه در اين 
زمينه خوانده ايد متفاوت است. اگر تنها به قسمتى از 
متنى كه در پشت جلد كتاب آمده است دقت كنيد، 
متوجه متفاوت بودن اين كتاب مى شــويد. در بيشتر 
كتاب هايى كه درباره اردوگاه كار اجبارى نوشته شده 
اســت، معمولا تمركز نويسنده به يك كورسوى اميد است كه چطور برخى را نجات داده و كتاب 
آن اميد را شرح مى دهد. و يا برعكس، به خشونت و وحشى گرى  نازى ها اشاره مى كند كه چطور 
زندانى ها را روانه اتاق گاز مى كنند. اما در اين كتاب، مســئله روندى اســت كه در آشويتس اجرا 
مى شــود. در كتاب اگر اين نيز انسان است اگر اميدى وجود دارد، و يا اگر اتاق گازى وجود دارد، 
به شكل خلاصه و كوتاه به آن اشاره مى شود. بلكه تمركز بر روندى كه زندانى ها را از انسانيت دور 
مى كند. پريمو لوِى در سيزده دسامبر 1943 زمانى كه تنها 24 سال داشت دستگير شد. لوِى در 
آن زمان به جنبش ضد فاشيستى «عدالت و آزادى» پيوسته بود و در كنار آدم هايى به سر مى برد 
كه تجربه چندانى نداشــتند. آن ها حتى روابط، پول و يا اسلحه كافى در اختيار نداشتند و خيلى 
زود توسط اعضاى «ميليشاى فاشيست» دستگير شدند. طى بازجويى، لوِى خود را يك ايتالياى 

يهودى تبار معرفى مى كند كه به زندانى شدنش در «بازداشتگاهى درندشت» مى انجامد.

مصورالملكى
حسين مصورالملكى در ســال 1269 خورشيدى متولد شد. 
پدرش محمدحسن و پدر بزرگوارش آقا زين العابدين نقاش و 
جد بزرگش محمدكريم نقاش است و پدران او تا زمان صفويه 
همه نقاش بوده اند. او تحصيلات ابتدايى اش را در مكتب فرا 
گرفت و از يازده ســالگى در كارگاه نقاشــى پدرش شروع به 
آموختن نقاشــى كرد و پس از فوت پدرش شروع به ساختن 
قلمدان كرده است. او در ســن 38 سالگى سفرى به پاريس 
كرد و پس از 6 ماه ابتدا به مكه مســافرت كرده و ســپس به 
ايــران مراجعت كرد. از تابلوهاى معروف او بايد «آبادى تخت 
جمشيد» و «سلام عيد نوروز داريوش كبير» و «جنگ نادرشاه 
افشار با محمدشاه هندى» را نام برد. اين دو تابلو در نمايشگاه 
بين المللى بروكسل موفق به دريافت ديپلم و مدال طلا شده 
اند. از جاج مصورالملكى تابلوهاى متعددى برجاى مانده است 
اما او خود از ميان همه� آثارش، به تابلو تخت جمشــيد عشــق مى ورزيد. او با اين تابلو در نمايشــگاه جهانى 
بروكسل برنده شد و جايزه گرفت.او براى ترسيم اين تابلو نفيس و بى نظير، سال ها به تماشا و كاوش پرداخت و از 
دانستنى هاى دو باستان شناس و حفار معروف در تخت جمشيد به نام هاى «مستر ريچاردز» و «هرتسفلد» آلمانى 
استفاده كرد. او علاوه بر ساختمان معظم تخت جمشيد، چهار هزار چهره در اين تابلو به تصوير كشيده است. خود 
او معتقد است فرق ميان كاخ تخت جمشيد و تابلو او در اين است كه: «آن ويران شده ولى اين سالم است». همان 
زمان خواستند تابلو را به مبلغ ده ميليون تومان خريدارى نمايند ولى او با وجود بضاعت كم، از فروش آن خوددارى 
كرد و به فرزندانش نيز وصيت نمود كه از آنجايى كه اين اثر هنرى داراى ارزش ملى اســت آن را عزيز بدارند و 
به فروش نرســانند. او مى گفت: «جهت به تصوير كشيدن اين تابلو به مرحله اى رسيدم كه تمام ذهنم انباشته از 
تخت جمشيد بود. حتى قدم هاى سنگين سربازان جاويدان را روى سنگفرش ها مى شنيدم. ارابه ها را با چرخ هاى 
زمخت و كوچكشان كه در حركت بودند و طنين سم اسب ها را كه در هياهوى ارابه ها محو مى شد؛ مى شنيدم، در 

چشم انداز آپادانا، باغ هايى را كه در متن كم رنگ و غبارآلود، به چشم مى خورد، همه را حس مى كردم.»

فرھنگ

وزير فرهنگ و ارشــاد اسلامى: گام هاى بلندى براى 
توســعە روابط فرهنگــى ايران و ونزوئلا برداشــتە 
شدە اســت ايسنا/كردســتان وزير فرهنگ و ارشاد 
اســلامى گفت: توســعە روابط فرهنگى بين ايران و 
ونزوئلا از دستاوردهاى اين سفر است. محمد مهدى 
اســماعيلى امروز (25 خرداد) در جريان بازديد خود 
از تالار فرهنگ و هنر ســنندج، با بيان اينكه يكى از 
رويكردهاى دولت سيزدهم توسعە روابط فرهنگى با 
ساير كشــورها است، اظهار كرد: بيش از شش توافق 
و برنامە عملياتى در ونزوئلا انجام شــدە اســت كە 
دســتاوردهاى مهمى را در پى خواهد داشــت. وى 
افزود: رايزنى هاى فرهنگى و هنرى بسيارى با برزيل 
و ونزوئلا انجام شــدە اســت كە يكى از اين برنامەها افتتاح نمايشگاە كتاب در ونزوئلا، توافق نامە 
رســانەاى و ساخت فيلم مشــترك در حوزە مقابلە با تحريم ها اســت. وى در ادامە از ساخت 
كارخانە مشترك كاغذ ايران و ونزوئلا، در كشور ونزوئلا خبر داد و گفت: ونزوئلا بە دليل داشتن 
زيرساخت هاى لازم، منابع طبيعى غنى، چوب مرغوب، چند هزار هكتار را بە ساخت اين كارخانە 
اختصاص دادە و تجهيزات آن در حال نصب است و اين كارخانە در آيندەاى نزديك با مشاركت دو 
كشور ايران و ونزوئلا بە افتتاح مى رسد.  اسماعيلى در بازديد خود از تالار فرهنگ و هنر سنندج 
گفت: در ســفر گذشتە خود بە استان كردستان تالار فرهنگ و هنر پيشرفت محدودى داشت 
اما با اختصاص بيش از 200 ميليارد تومان اعتبار، اين پروژە در حال حاضر 75 درصد پيشــرفت 

فيزيكى داشتە و تا پايان كار دولت سيزدهم بە پايان خواهد رسيد.

روابط فرهنگى ايران و ونزوئلا

پنجشنبه 11 بهمن 1403  29 رجب 1446  30 ژانویه 2025
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خداحافظینیمارازالهلالوعربستانیها
نیمار با منتشر کردن پیامی از الهلال و عربستانی ها خداحافظی کرد.به گزارش ایسنا، سرانجام نیمار تصمیم گرفت که از الهلال جدا شود.این بازیکن برزیلی تا پایان فصل جاری 
با الهلال قرارداد داشت اما قرار نگرفتن در فهرست تیم برای لیگ حرفه ای عربستان باعث شد تا قراردادش را فسخ کند و به صورت توافقی از الهلال جدا شود.نیمار در پیامی 
از هواداران الهلال خداحافظی کرد.او در این پیام نوشت. هواداران الهلال نهایت تلاش خود را برای بازی با تیم به کار گرفتم. از کشور عربستان تشکر می کنم. آینده درخشانی 
در انتظار شما است و همواره از شما حمایت می کنم.او ادامه داد: اکنون عربستان را می شناسم و دوستان همیشگی در این کشور دارم. باشگاه الهلال و سفر عربستان برای 

میزبانی جام جهانی 2034 را دنبال می کنم.
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رئيس انجمن دفاتر خدمات مسافرت هوايى و جهانگردى ايران از كاهش 
سفر گردشــگران اروپايى به ايران و افزايش تعداد گردشگران چينى و 
روس خبــر داد و گفــت: مى توان گفت كه ماهانــه 300 تا 400 هزار 
گردشگر به ايران سفر مى  كنند. كاهش اروپايى ها و افزايش چينى ها و 
روس ها در صف گردشــگران/ ورود ماهانه 400 هزار گردشگر به ايران/ 
سفر لاكچرى افغان ها . به گزارش خبرنگار ايلنا، حرمت االله رفيعى (رئيس 
انجمن دفاتر خدمات مســافرت هوايى و جهانگردى ايران) درخصوص 
وضعيت گردشــگر ورودى گفت: نمى توان گفت وضعيت ورود گردشگر 
به كشور خوب است اما بد هم نيست. ميانگين در ماه بين 300 تا 400 
هزار نفر گردشــگر ورودى داريم كه اولويت نخست به گردشگران عرب 
بخصوص از كشور عراق اختصاص مى يابد. البته از كشور عمان و برخى 
كشــورهاى حوزه خليج فارس نيز گردشــگر داريم كه به اين بخش از 
گردشــگران عرب افزوده مى شوند. او ادامه داد: شمار گردشگرانى كه از 
كشور افغانستان به ايران سفر مى كنند، افزايش يافته و تعداد پروازهاى 
ما و افغانســتان زياد شده است. اكنون رويكرد حوزه گردشگر ورودى از 
افغانستان به ايران تغيير كرده و شاهد ورود  گردشگران لاكچرى افغان 
به ايران با رويكردى متفاوت با آنچه در گذشــته در حوزه گردشــگرى 
بين ايران و افغانستان شــاهد بوديم، هستيم. اين گردشگران علاوه بر 
حوزه ســلامت به منظور اقامت در ايران بــراى رفتن به بلاد غرب و يا 
بازگشت به وطن خود به ايران سفر مى كنند. تمام پروازهاى افغانستان 
به ايران كه تقريبا 9 تا 10 پرواز در هفته اســت،  همواره پر اســت. به 
گفته رفيعى، تعداد گردشگران اروپايى كه به ايران سفر كنند كم شده 
اما گردشــگران كشورهاى چين و روسيه افزايش يافته اند. اين امر پيام 
خوبــى براى ما دارد چراكه ورود گردشــگر از چين براى مدت طولانى 
به ايران بســته شده بود و تعداد گردشگران روس نيز به اندازه اى اندك 
بودكه مى توان گفت اصلا گردشگر روس نداشتيم.  رئيس انجمن دفاتر 
خدمات مســافرت هوايى و جهانگردى ايــران همچنين از قراردادى با 
طرف گردشگرى روس خبر داد كه قرار است به زودى منعقد شود تا در 
حوزه تبادل گردشگر تسهيلاتى صورت گيرد. روس ها مصمم هستند تا 
بخشى از گردشگرانشان كه به تركيه و ساير كشورهاى نزديك به ايران 
سفر مى كنند حتما در طول سفر خود به ايران هم بيايند.  او خاطرنشان 
كرد: اميد است بتوانيم بسترى براى اين گردشگران فراهم كنيم تا تعداد 
سفرهايشــان به ايران افزايش يابد. ناگفته نماند؛ هستند گردشگرانى از 
كشورهايى مانند چين و روسيه كه به صورت حكومتى سفر مى كنند تا 
به فلان مقاصد ســفر كنند آنگاه شركت هاى گردشگرى اشان بر اساس 
ليستى كه به آنها اعلام مى شود، مقاصدشان را معرفى مى  كنند. اكنون 
تعداد گردشگران ما از كشور روسيه افزايش يافته و ايران نيز در ليست 
مقاصد چين قــرار گرفته. مى توان گفت در تلويزيون چين و روســيه 

تبليغات سفر به ايران انجام مى شود.

راه اندازى اولين موزه بافته هاى تاريخى 
كوير ايران در يزد 

بــه گزارش ايلنا به نقل از روابــط عمومى گروه موزه هاى دفينه، 
محســن قانونى (مدير توسعه گروه موزه هاى دفينه) گفت: سال 
گذشــته بعد از اينكه موزه نور و روشنايى يزد مورد بهره بردارى 
قرار گرفت؛ رئيس بنياد مستضعفان انقلاب اسلامى با استاندارى 
يــزد تفاهمنامه اى امضا كردند تا در كنار ايــن موزه، بناى موزه 
ديگرى نيز تجهيز و ايجاد شــود.  وى گفت: موزه نور و روشنايى 
بخشــى از كارخانه ريســندگى بوده است كه سال گذشته مورد 
بهره بردارى قرار گرفت. بخــش ديگرى از اين كارخانه از جمله 
ساختمان اصلى، با 6100 متر مربع، در اختيار بنياد قرار گرفت تا 
به عنوان دومين فضاى موزه اى بنياد در كنار موزه نور و روشنايى 

مورد بهره بردارى قرار گيرد.

كاهش اروپايى ها و افزايش چينى ها 
در صف گردشگران و ورود ماهانه 

400 هزار گردشگر به ايران

گنجينه

ورزشی

تخت گاز

از ھر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

هميشه نيمه پر ليوان را ببينيم!

وانت جيلى رادار RD6 بيزينس اديشن
برند رادار متعلق به جيلى چين از نســخه جديد وانت پيكاپ RD6 با نام بيزينس اديشــن رونمايى كرد. اين مدل كه ارزان ترين 
نسخه از RD6 برقى خواهد بود قيمت 21 هزار دلارى دارد و حدود 5 هزار دلار ارزان تر از مدل پايه قبلى است. جيلى همچنين 
اعلام كرده افرادى كه تا اواخر هفته آينده اين وانت پيكاپ را سفارش دهند تخفيف 700 دلارى دريافت خواهند كرد. همچنين 
بايد گفت رادار RD6 بيزينس اديشــن از پيشــرانه اى با 268 اسب بخار قدرت سود مى برد و شعاع حركتى آن به 410 كيلومتر 
مى رسد. با در نظر گرفتن تخفيف ها و قيمت گذارى جديد جيلى، قيمت اين وانت به 20,300 دلار مى رسد كه ارزش بالايى در 
برابر مبلغ پرداختى دارد. اين وانت پيكاپ بدون آلايندگى بر پايه پلتفرم SEA شكل گرفته و ظرفيت حمل 5 نفر را دارد. طول/

عرض/ارتفاع جيلى رادار RD6 به ترتيب برابر با 1830/1900/5260 ميلى متر بوده و فاصله بين محورى آن به 3120 ميلى متر 
مى رسد. در واقع ابعاد و تناسبات اين خودرو قرابت زيادى با وانت مشهور تويوتا هايلوكس دارد. جيلى ادعا دارد مركز طراحى خود 
در بريتانيا مسئول طراحى اين وانت بوده اما برخى خبرگزارى ها قبلاً گفته بودند طراحى ظاهرى آن شبيه جيلى Haoyue است.

15 ميليون يورو پيشنهاد بايرن براى طارمى
منچســتريونايتد به رقابت با بايرن براى جذب مهدى طارمى در تابســتان اضافه شــد. به گزارش ايســنا و به نقل از ياهونيوز، 
منچستريونايتد بعد از ناكامى در خريد هرى كين به دنبال گزينه هاى ديگر در خط حمله است و به همين دليل مهدى طارمى 
مهاجــم تيــم ملى فوتبال ايران را مدنظر قرار داده كه در جام جهانى با زدن دو گل برابر انگليس جلب توجه كرد. پيش تر بايرن 
مونيخ با ارائه پيشنهاد 15 ميليون يورويى خواستار جذب طارمى شده بود ولى سران پورتو اين پيشنهاد را رد و اعلام كردند كه 
با كمتر از 20 ميليون يورو حاضر به فروش اين بازيكن نيستند. اين تا حدى به اين دليل است كه او يك بند منحصر به فرد در 
قــراردادش دارد، به اين معنى كه پورتو تنهــا 85 درصد از مبلغ انتقال طارمى را دريافت مى كند، در حالى كه 15 درصد ديگر 
مستقيماً به او تعلق مى گيرد. طارمى در فصل قبل 51 بازى در تمام رقابت ها براى پورتو انجام داد و در اين بازى ها 31 گل به ثمر 
رساند و 14 پاس گل داد. ريو فرديناند، نماد منچستريونايتد نيز فكر مى كند طارمى خريد خوبى براى شياطين سرخ خواهد بود و 
در مصاحبه اخير خود گفت كه ووت وخهورست را با بازيكن ايرانى جايگزين خواهد كرد. با اين حال، شياطين سرخ هنوز پيشنهاد 
مشخصى براى ستاره پورتو ارائه نكرده اند. جالب اينجاست كه طارمى تنها مهاجمى نيست كه منچستريونايتد در پرتغال زير نظر 
دارد. گونچالو راموس، مهاجم بنفيكا نيز در فهرست نهايى نقل و انتقالاتى تن هاخ ديده مى شود. منچستريونايتد در ژانويه به جذب 

راموس نزديك شده بود. با اين حال اين بازيكن 21 ساله بسيار گران تر از طارمى است و قيمت او حدود 80 ميليون پوند است.
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پیشنھاد

چھره روز

سور بز
رمان ســور بز اثــر ماريو بارگاس يوســا، يكى از 
مهم ترين رمان نويســان و مقاله نويســان معاصر 
آمريكاى جنوبى و از معتبرترين نويسندگان نسل 
خود است. يوسا كه نويســنده كتاب هاى بزرگى 
مانند: ســور بز – جنگ آخرالزمان – ســال هاى 
ســگى – گفتگو در كاتدرال و… اســت، در سال 
2010 برنده جايزه نوبل ادبيات شد. موسسه نوبل 
در وصف آثار او چنين نوشــته است: براى نمايش 
ســاختار قدرت و تصويرهاى برُّنده از مقاومت ها، 
شورش ها و شكســت هاى فردى. سور بز يكى از 
بهترين هاى رمان هاى يوسا است كه خود او درباره 
آن مى گويد: «فكر نوشتن اين رمان از سال 1975 
در ســرم بود و شش سال قبل نوشتنش را شــروع كردم. اما زمانى دراز در اين فكر بودم و 
هرچه را كه درباره تروخيو، درباره ســى و يك سال حكومت او بر جمهورى دومينيكن پيدا 
مى كردم مى خواندم. به دومينيكن رفتم و بايگانى ها را بررســى كردم. بخصوص روزنامه ها و 
مجله هاى آن دوران را – اينها منابع بســيار خوبى بودند. به راستى باورنكردنى بود كه مردم 
دومينيكــن در آن ايام چه نــوع روزنامه هايى مى خواندند. همچنين با خيلى از افراد گفتگو 
كردم.» ماريو بارگاس يوسا، در همين مصاحبه مى گويد كه براى نوشتن كتاب سور بز با يكى 
از خطرناك ترين جانيان و شــكنجه گران آن زمان هم صحبت كرده است و از هر اطلاعاتى 
براى نوشــتن بهتر كتاب استفاده كرده اســت. و خواننده وقتى كتاب را مطالعه مى كند، به 

معناى واقعى كلمه خود را در برابر يك كتاب مهم و عالى مى بيند.

مظفر على
از نقاشــان بزرگ دوره صفوى بود كه شــهرت فراوانى 
داشت. صادقى بيك از شــاگردانش بود. مظفر از مردم 
تربت بود. اما در تبريز پرورش يافت. در دســتگاه شــاه 
طهماســب عزت داشت و نقاشى هاى هنرمندانه اى در 
قزوين به امر پادشــاه صفوى پديد آورد و در سال 990 
هجرى قمرى فوت نمود. مظفر على تربتى ( متولد 940 
درگذشــت حدود 990هـ.ق) ملقب به «نقاش شاهى» 
خوشنويس، نقاش و شاعر سده دهم هجرى از هنرمندان 
روزگار شاه تهماسب بوده اســت. او در نستعليق شاگرد 
ميرعلى هروى و در نقاشــى و تصويرســازى و تذهيب 
شــاگرد مظفر على هروى بوده است.مظفر على از اهالى 
تربت و خواهرزاده و شاگرد استاد كمال الدين بهزاد بود.

[3] مظفر به چندين هنر آراســته بوده ولى بختى خوش نداشته اســت. مظفر على تصويرساز و چهره 
پردازى توانا بود و در صورت گرى، كشيدن جانوران و نقش گرفت و گير، استاد بود. همچنين در تذهيب 
و تشعير چيره دست بود. نقاشى هاى رنگ روغنى او بيشتر بر روى جلدهاى روغنى و قلمدانها بوده است. 
او گاهى نيز به ارائه آثارى به شــيوه قطاعى مى پرداخته است. مظفر على در خوشنويسى خفى و جلى 
توانمند بود و خط نستعليق را به شيوهٔ سلطان على مشهدى را دنبال مى كرد. او شطرنج باز و روغن كار 
و شــاعر هم بوده و مرقعى نيز ساخته است. و در شاعرى غزلسرا بود.مظفر على نزد شاه تهماسب عزت 
و احترامى خاص داشت و بيشتر نقاشى هاى دولت خانه و چهل ستون اين پادشاه اثر مظفر على است. 
مردم مظفر على را مانند بهزاد مى دانســتند، و پادشاه او را بر بهزاد برترى مى نهاده و در قطعه اى به او 

فرموده كه از عنوان «نقاش شاهى» استفاده كند.

فرھنگ

قبل از جنگ، با هماهنگى شهيد على صياد شيرازى 
ســه نفر مشــخص كردم كه دوره اطلاعات عمليات 
ببيننــد. هنوز تصويرى از جنگ نبود. اين ســه نفر؛ 
حسن دانايى فر، جواد داغرى و حميد معينيان بودند. 
معينيان آدم مسلطى بود. چيدمان اطلاعاتش حرف 
نداشــت. از اخبار، ســناريوى خوبى مى ســاخت. به 
گزارش ايسنا، دريابان على شمخانى از در خاطره اى با 
اشاره به نقش شهيد صياد شيرازى در تعليم اطلاعاتى 
شهيد حســن باقرى روايت مى كند: «آقاى محسن 
رضايى تلفنى حســن باقــرى را معرفى كرد و گفت: 
«يكــى از بچه هاى ما براى كمك به آنجا مى آيد.» ما 
تعصبى نداشتيم. هركسى را پيدا مى كرديم مى گفتيم 
كه بيا كار كن. ما بايد فضا را گســترش مى داديم، چون اعتقاد داشتيم كه سپاه جنوب نمى تواند 
به تنهايى با جنگ مقابله كند. بنابراين هركســى مى آمــد جايگاهى به او مى داديم. به دليل اينكه 
حسن را اطلاعات معرفى كرده بود، ما هم او را به اطلاعات فرستاديم. اطلاعات امنيتى و رزمى را 
تفكيك كرديم. افرادى مثل جواد داغَرى، حميد معينيان و... را تحويل حســن باقرى داديم. قبل 
از جنگ، با هماهنگى شهيد على صياد شيرازى سه نفر مشخص كردم كه دوره اطلاعات عمليات 
ببينند. هنوز تصويرى از جنگ نبود. اين ســه نفر؛ حسن دانايى فر، جواد داغرى و حميد معينيان 
بودند. معينيان آدم مســلطى بود. چيدمان اطلاعاتش حرف نداشــت. از اخبار، سناريوى خوبى 
مى ســاخت. در سپاه خوزســتان دو نيروى اطلاعاتى خوب داشتيم. در تركيب حميد معينيان و 
[رضا] رضوى، يكى [اطلاعات] رزمى و ديگرى امنيتى، رضوى كار عوامل ســتون پنجم را دنبال 

مى كرد و معينيان كم كم آن ها را جهت گيرى رزمى داد.

يك خاطره از دو فرمانده


